
PROTo,/d:6r. Nr IV/2O75

z s€sjl Rady Gmlny Rybno odbyteJ w dnlu 9 marca 2O15 r.
w Sall OSP w Rybnie pod przewodnictwem

Pana AadrzeJa Kornackiego - Przewodniczqcego Rady Gminy Rybno

Qbrady rozpoczgto o godz. IO:OO, zakoiczono o godz.19:55

Stan osobowy Rady - 15 Radnych.

- lista obecno6ci stanowi zal4cznik do protokolu.

Spoza Rady Gminy w sesji uczestniczyli:

l.Pan Tomasz wggrzynowski - wojt Gminy
2.Pani Jolanta Jendrycka - Sekretarz Gminy
3.Pani Zdzislawa Kanicz - Skarbnik Gminy
4.Pan Zbigni.ew Drzystek - Radca Prawny
S.Pan Jan Sokolowski - Inspektor - Urz4d Gminy Rybno
6.Pan Wieslaw Szczawirlski - Inspektor - Urz4d Gminy Rybno
7.Pan Marian Janicki - Starosta Dzialdowski
8.Pani Dorota Zieliiska - Kierownik GOPS w Rybnie
g.Pani Iwona ewiek - Dyrektor SPG ZOZ w Rybnie
10.Pani Magdalena Anczykowska - Przewodnicz4ca Rady Powiatu Dzialdowskiego
1l.Pan Janusz Kaczmarek - Radny Powiatu Dzialdowskiego
12.Pan Bogdan Kopafiski - Radny Powiatu Dzialdowskiego
l3.Radni Warmifisko-Mazurskiej Izby Rolniczej
14.Soltysi - lista obecnoSci star]owi za!4cznik do protokolu,
l5.Mieszkafrcy

Ad.l i 2 Otvrarcle sesji i stwierdzenie prawomocno6cl obrad.
Obrady IV sesji Rady Gminy Rybno otworzyl o godz. 10:00 Pan Andrzej Kornacki
Przewodnicz4cy Rady Gminy. Powital wszystkich obecnych. Nastepnie stwierdzil, 2e po
sprawdzeniu listy obecnoSci, na sali znajduj4 sie wszyscy Radni.

Ad.3. Ustalenie porzqdku obrad.

Porz4dek obrad:
1. Otwarcle sesji,
2. Stwierdzenle prawomocno€cl obrad.
3. Ustalenle Dorzadku obrad.

a\ 4. Ptz1t7Jecie irototoh,r z uI sesjl Rady cmtny Rybno.
5. Sprawozdanie migdzysesyjne W6jta Gminy Rybno.
6.Wystqptenle Pana Piotra Zuchowsklego - Sekretarza Stanu w Mlnlsterstwie Kultury i
Dzledzlctwa Narodowego nt.,,Samorz4do36 i ochrona dzledzlctwa narodowego'
T.wyst4plenie Pana Mariana Janicklego - Starosty Powiatu Dzialdowsklego nt,:
,,Przeksztalcenie zakladu bud2etowego w sp6lk9 kapltalowq".
8,Sprawozdanie z realizacji Grninnego Programu Przeclwdzlalania Przernocy w
Rodzlnie oraz Ochrony Ofiar Przeroocy w Rodzinie ta lata 2OL4-2OL6.
9.Sprawozdanie z tealizacji zadai z zakresu wspierania rodziny i pieczy z^stepczei za
tox. 2OL4 otaz wykaz potrzeb zwiqzanych z teallzacj4 za.dai w Gmlnie Rybno.
lo.Sprawozdanle z dzlalalno3cl Gminnego OSrodka Pomocy Spolecznej w Rybnle.
l l.Sprawozdanle z dzialalnoSci Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakladu Opieki
Zdrowotnej w Rybnle.
12. Podjecte uchwal w nastepujqcych sprawach:
1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rybno na lata 2OI5-2O2O,
2l zrnian w budZecie Gminy Rybno na 2015 rok,
3) wylonienia przedstawicieli Rady Gminy Rybno w charakterze czlonk6w wchodz4cych w
sklad Rady Spolecznej Samodzielnego Publicznego Gminnego ZakJadu Opieki Zdrowotnej w
Rybnie,



 .

4)powolania Rady Spolecznej Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakladu Opieki
Zdrowotnej w Rybnie,
5) przyjgcia programu opieki nad zwierzetami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomnoSci
zwierz4t na terenie Gminy Rybno,
6lwyrr2enia zgody na obci42enie slu2ebnoSci4 przesylu nieruchomoSci stanowi4cej wlasnoSi
Gminy Rybno,
7l wyra2enia zgody na sprzedtz nieruchomoSci,
8)przyjgcia Lokalnego Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Mlodzieiry
Gminy Rybno,
9)przyjgcia regulaminu okreSlaj4cego szczeg6lowe warunki udzielania stypendrum
naukowego W6jta Gminy Rybno za wyniki w nauce, formy i zakres tej pomocy oraz tryb
postqpowann,
lQlsz*zegolowych zasad, trybu przyznawania i pozbawiania oraz rodzaje i wysokoS6
stypendi6w sportowych, nagr6d i wyr62niei W6jta Gminy Rybno za wyniki sportowe,
1l)okreSlenia kryteriow naboru do publicznego przedszkola oraz oddzial6w przy szkolach
podstawowych na drugim etapie postepowania rekrutacyjnego oraz dokumentow
niezbgdnych do potwierdzania tych kryteri6w,
l2lzmieniaj4ca uchwale w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli
zatrudnionych w szkolach i placowkach prowadzonych przez Gming Rybno
l3)likwidacji samorz4dowego zakladu budZetowego w celu zawia4ania spolki z ograniczon4
odpowie&ia1noSci4,
L4lzmiany uchwaly nr XI/38/ 11 Rady Gminy Rybno z dnia 30 czerwca 2011r. w sprawie
okre3lenia wysokoSci diet i zwrotu koszt6w podroiry slu2bowej dla soltysow,
lS)zmiany uchwaly nr II/ 10/ 10 Rady Gminy Rybno z dnia 16 grudnia 2010r. w sprawie
ustalenia wysokoSci i zasad przyznawania diet radnym za udzial w pracach Rady i Komisji
Rady Gminy Rybno.
l3.Wolne wnloskl I zap5rtanla.
l4.Zamknlecle obrad.

PrzewodniczAcy przedstawil porz,ad€k
porz4dku obrad.

obrad, kieruj4c zapytanie o propozycjg zmiany

Wnioski o zmiang porz4dku obrad sesji wnieSli:

Przewodnicz4cy Rady poformowal, i2 Komisje na posiedzeniu wypracowaly wniosek o
wyl4czenie z porzqdku obrad sesji nastgpuj4ce projekty uchwal:
-zmiany uchwaly nr XI/38/11 Rady Gminy Rybno z dnia 30 czerwca 2011r. w sprawie
okreSlenia wysokoSci diet i zwrotu koszt6w podr62y slu2bowej dla soltys6w;
- zmiarty uchwaly nr II/ 10/ 10 Rady Gminy Rybno z dnia 16 grudnia 2010r. w sprawie
ustalenia wysokoSci i zasad przyznawania diet radnym za :udzial w pracach Rady i Komisji
Rady Gminy Rybno.

W6Jt Gmtny - Pan Tomasz Wggrzyaowski:
- jako pkt 5 - wygloszenie oSwiadczenia;
- w pkt 12 jako kolejny podpunkt projekt uchwaty w sprawie zamiany rocznego programu
wsp6lpracy z organizacjami pozarz4d,owymi. Poinformowal, Ze przedmiotem uchwaly jest
zmiana Srodk6w na kwotg 130 000,0021, na wsp6lpraca z organiz.acjami pozarz4douyrn
(finansowanie klubu sportowego i Punktu Informacji Turystycznej).

Radny - Piotr Rydel: ,,wnioskujg o rozdzielenie pienigdzy na klub sportowy i na punkt
Informacji Turystycznej. To s4 dwie r62ne rzeczy, jeSli mamy glosowai na caloSci4
130 000,0021, to chce wiedziei ile idzie na klub sportowy a ile na punkt Informacji
Turystycznej"

W6Jt Gntny - Pan Tomasz Wggrzynowskl: ,,kwoty s4 nastepujace: dolinansowanie klubu
sportowego 8O 000,0021, zas na Punkt Informacji Turystycznej przewidziana jest kwota
50 000,0021.

Radny - Pan Bogdan Wantowski: ,,doszl;r nowe inwestycje, a te punkty nie byly omawiane
na posiedzeniu Komisji. 54 to pok€rZne kwoty-300 000,0021."



W6Jt Gmtny - Pan Tomasz Wggrzynowski: ,,nie proszono Pani Skarbnik na Komisjg. W
Wieloletniej Prognozie te rzeczy byty ujete, wie na pewno zostaliScie zapoznani. Te
300 000,0021 to przebudowa droga transportu rolnego w Koszelewach, od figurki w kierunku
pol. To bylo wiele razy omawiane Komisjach. 235 OOO,OOzI bylo caly czas w Wieloletniej
Prognozie, natomiast na ponad 100 000,021 cz,ekamy na dofinansowanie z Funduszu
Ochrony Grunt6w Rolnych. Wiec te neczy byly omawiane."

Radny - Pan Piotr Gurgielewicz: ,,nie przypominam sobie, aby te krvestie byly omawiane tak
szczeg6lowo. Doszly nowe r?.eczy, tak samo nie by1 omawiany Punkt Informacji Turystycznej.
Temat ten by1 prezentowany na poprzedniej sesji przez Pana Szymona Standarskiego, ale na
Komisji temat ten nie byl poruszany, a temat klubu tylko og6lnikowo".

W6jt Gmtny - Pan Tomasz Wggrzynowski:,, nie kwestionuj g, 2e na Komisjach nie byla
pomszana sprawa klubu czy Punktu Informacji Turystycznej. Tego nie bylo, dlatego dzisiaj
dostaliscie te materialy, z prosba o wyra'2enie opinii. Ale na pewno Punkt Informacji
Turystycznej byl przedstawiany na ostatniej sesji. Mieli6cie Paf-rstwo czas na wyrobienie
sobie opinii. To Wy zadecydujecie, czy chcecie tego Punktu, czy nie. Mysla, 2e macie
ostateczna wizjg."

Przewodniczq,cy Rady - Pan AndrzeJ Kornackl: ,, czy Panowie zglaszaj4 wniosek formalny
o wyl4czenie z porz4dku obrad projektu uchwaly w sprawie zmian w bud2ecie? Czy w dalszcj
dyskusji kwestia ta zostanie wyjaSniona?"

trt6Jt Gminy - Pan Tomasz Wggrzynowski: ,, miejcie SwiadomoSi czym to skutkuje.
Automatycznie z drogi w Koszelewach nici. Byla lo rzecz omawiana, dyskutowana.'

Radny - Pau Eogdan Wantowskl: ,,sprawa boiska przy szkole podstawowej... stan tego
boiska jest niebezpieczny dla uczni6w. I tego punktu nie mozemy wnieSi? A wnosimy
punkty, ktore wczeSniej nie byty omawiane."

W6jt Gniny - Pan Tomasz Wggrzynowskft ,,znam Pana wniosek w sprawie boiska za
szkola podstawow4. Skladal Pan o wyremontowanie tego boiska. Na dzisiaj jest to
70 OOO,OOz|. Polecilem pracownikowi, aby to sprawdzil. W procesie inwestycyjnym taka
zrobiono podbudowg, 2e sig zalam.ala. Wykonamy ekspertyzy jeSli okaZe sig, 2e podbudowa
zostala wykonana blqdnie, to Gmina bedzie sie domagala na koszt wykonawcy naprawy
boiska."

Wigcej wniosk6w w sprawie zmiany porzqdku obrad nie wniesiono.

Nastepnie Pan Andrzej Kornacki - Wzewodnicz4cy Rady poddal pod glosowanie zglaszane
wnioski:

- wniosek W6jta Gminy Pana Tomasza Wggr4ynowskiego w sprawie wygloszenie
oSwiadczenia.

Rada Gminy w glosowanlu Jawnym na uatawou/y skrad Rady 15 Radnych w obecno3cl
15 Radnych, Jednoglo3nie 15 glosami ,,2a" przyJjla wniosek w splawie wygloszenia
o5wladczcnla ptzez W6ita Gminy Pana Tomasza Wggrzynowskiego.

-wniosek o wyl4czenie z porz4dku obrad sesji projekt6w uchwal w sprawie:
Ilzmiany uchwaly nr XI/38/ I 1 Rady Gminy Rybno z dnia 30 czerwca 201 1r. w sprawie
okreSlenia wysokoSci diet i zwrotu koszt6w podr6zy slu2bowej dla soltys6w;

Rada Gmlny w glosowanlu jawnym na ustaworry sklad Rady 15 Radnych w obecno6cl
15 Radnych glosami:
-,,2a" - L4
- ,,PrzP"ciw' - |
- ,,wstrzymuj4cych siE" -0



przyjela wnloaek o wylqcznie z ponqdku obrad sesJi projektu ucbwaly w sprawie
znlany uchwaly nr XI/38/11 Rady Grrlny Rybno z duia 3O czerwca 2O11r. w sprawle
okre6lenla wysokoScl dlet I zwrotu koszt6w podt6ity slu2bowej dla soltys6w.

- zmiany uchwaly nr II/10/10 Rady Gminy Rybno z dnia 16 grudnia 2010r. w sprawie
ustalenia wysokoSci i zasad, przyznawania diet radnym za udzial w pracach Rady i Komisji
Rady Gminy Rybno.

Rada Grniny w glosowalriu jawnyrn na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnoSci
15 Radtrych glosami:
-,,A" - L4
- ,,przeciw' - O

- ,,wstrzymuj4cych sig" -1
przyjgla wnlosek o w5rlqcznle z porz4dku obrad sesJl projektu uchwaly w sprawle
zmiany ucbwaly nr II/1O/1O Rady Gminy Rybno z dnia 16 grudnia 2O1Or. w sprawle
ustalenla wysokosci 7 zasad. przyznawania diet radnym za rJ.d.zial w pracach Rady I
Komisji Rady Gminy Rybno.

_ Przewodnicz4cy Rady zwr6cil sig do Radnego Pana Bogdana Wantowskiego, czy wycofuje
sw6i wniosek.
Radny - Pan Bogdan Wantowski wycofal swoj wniosek.

- wniosek o wprowadzenie do porz4dku obrad sesji w pkt 12 jako kolejny podpunkt projektu
uchwaly w sprawie zmiany uchwa\r w sprawie uchwalenia rocznego progr€rmu wsp6lpracy z
organ2acj ami p ozar z4d.owy mr.
Rada Gmlny w glosowanlu Jawnym na ustewowy sklad Rady 15 Radlrych w obecnoici
15 Radrych glosami:
-,,2a" - 15
- ,,przeciw' - O
- ,,wstrzymuj4cych sie" -0
ptzyigla nrniosek o wprowadzenle do porzqdku obrad sesJi projekty uchwaly w sprawle
zmlany uchwaly w sprawie uchwalenia rocznego programu z organizacjarni
POzarz4dowym.

Nastepnie Pan Andrzej Kornacki - Prznwodnicz4cy Rady poddal pod glosowanie porzadek
obrad:

Rada Gminy w glosowanlu Jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych glosami:
,'\' -"2a" - Ls

- ,,przeciw' - O
- ,,wstrzymuj4cych sie" -0
przyJgla porz4dek obrad IV sesji Rady ctniny, kt6ry po otwarciu sesji, stwierdzeniu

prawomocnoSci obrad i przedstawieniu porz4dku obrad jest nastgpuj4cy:

4. PrzyJgcie protokolu z UI sesjl Rady Gmtny Rybno.
S.OSwladczenle W6jta Gmtny - Pana Tomasza Wegrzynowsklego.
6. Sprawozdanie miedzysesyjne W6Jta Gminy Rybno.
?.Wystqpienie Parra Piotra Zuchowskiego - Sekretarza Stauu w Ministerstwle Kultury i
Dzledzlcttra Narodowego nt.,,Sarnorz4do36 i ochrona dzledzlctwa narodowego'
8.Wystqpleule Pana Marlana Janickiego - Starosty Powlatu Dzlaldowsklego nt.:
,,Przeksztalcenie zakladu bud2etovego w sp6lke kapitalowq'.
g.Sprawozdanle z tealizacji Gmlnnego Programu Przeclwdzlalania Przemocy w
Rodzinie oraz Ochrony Oflar Przemocy w Rodzinie na lata 2014-2016.
lo.Sprawozdqnie z reallzacjl zailai z zaLreeu wspierania rodziny i pleczy zastgpc,.el za
tok 2Ol4 oraz wykaz potrzeb zwT4zanych z reallzacJq zadai w Gminie Rybno.
l l.Sprawozdanie z dzialalno6cl Gminnego O6rodka Pomocy SpoleczneJ w Rybnie.
l2,Sprawozdanle z dzialalnoEci Sarrodzlelnego Publlcznego Gmlnnego Zakladu Opleki
Zdrowotlej w Rybnle.
13. PodJgcte uchwal w nastepuj4cych sprawach:



1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rybno na lata 2O|5-2Q2O,
2l zmian w bud2ecie Gminy Rybno na 2015 rok,
3) wylonienia przedstawicieli Rady Gminy Rybno w charakterze czlonk6w wchodzqcych w
sklad Rady Spolecznej Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakladu Opieki Zdrowotnej w
Rybnie,
4)powolania Rady Spolecznej Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakladu Opieki
Zdrowotnej w Rybnie,
5) przyjgcia programu opieki nad zutierzgtami bezdomnymi oraz ?apobiegania bezdomnosci

^Nier"at 
na terenie Gminy Rybno,

6lwyraLenia zgody na obci4i€nie slu2ebnoSci4 przesylu nieruchomoSci stanowi4cej wlasnosc
Gminy Rybno,
7l wyra2enia zgody na sprzeda? nieruchomoSci,
8)przyjecia Lokalnego Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Mlodzreiry
Gminy Rybno,
9)przyjecia regulaminu okreSlaj4cego szczeg6lowe warunki u&ielania stypendium
naukowego Wojta Gminy Rybno za wyniki w nauce, formy i zakres tej pomocy oraz tryb
postepowama,
lO)szczegolowych zasad, trybr: przyznawania i pozbawiania oraz rodzaje i wysokoS6
stypendi6w sportowych, nagr6d i wyr62niefi W6jta Gminy Rybno za wyniki sportowe,
ll)okreSlenia kryteri6w naboru do publicznego przedszkola oraz oddzial6w przy szkolac}:.
podstawowych na drugim etapie postepowania rekrutacyjnego oraz dokumentow
niezbgdnych do potwierdzania tych kryteri6w,
l2lzmieniajaca uchwale w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli
zatrudnionych w szkolach i plac6wkach prowadzonych przez Gming Rybno
l3)likwidacji samorz4dowego zakladu budZetowego w ceht zawiagania spolki z ograniczorra
odpowiedzialnoScia,
I4l zmiany rocznego programu wspolpracy z organizacjami pozatz4dorymi.
l4.trlolne wnloskl I zap5rtaula.
ls.zamkniecle obrad.

Ad.4. Przyjgcie protokolu z III sesji Rady Gmlny Rybno.

Przewodnicz4cy Rady zwr6cil sig do Rady o zabranie glosu w sprawie protokolu z III sesji
Rady Gminy.
Uwag do protokolu nie wniesiono. Pan Andrzej Kornacki - Przewodnicz4cy Rady poddal pod
glosowanie protok6l z II sesji Rady Gminy:
Rada Gmluy w glosowatdu jawnyrn na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6cl
15 Radnych, glosaml:
- 15 - ,,2a",
- O -,,przeclw"
- O - ,,wstrzymujqcych sie"
protok6l z UI sesji Rady Gminy przyjela,

Ad.S O3wladczente W6Jta Gmluy - Pana Tomasza Wggrzynowsklego.

W6jt Gmtny - Patr Tomasz Wggrzynowskl vryglosil o3wiadczenle nastepuj4cej tre3cl:
,,o6wiadczam, 2e nigdy nie wsp6lpracowalem z komunist;lcznymi slu2bami wojskowymi. Na
nikogo nie donosilem. Nie moge odpowiadai za lo, co napisali na mnie funkcjonariusze
komunizmu. Nie podpisalem niczego Swiadomie, nikomu nie szkodzilem. Znam kazusy
innych os6b, ktore byly w takiej samej sytuacji, jakiej ja bylem. IPN wpisal im dokladnie
takie same informacje, po czym po wszczEciu procedury prokurator IPN-u uzupelnia te
informacje o zapis, 2e nie ma podstaw do oskar2enia o wsp6lpraca ze slu2bami komunizmu.
Po procedurze stanie sig tak samo w moim przypadku, jestem tego pewien."

Radny - Pan Piotr Rydel wskazal, 2e w latach 8O-tych prowadzil d.zialalno$l na
Uniwersytecie. Byl w wojsku i te2 by! przesluchiwany przez slu2by wojskowe. W IPN te2
znajdujq sie dane odnoSnie jego osoby.

Pv.ewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej Kornacki udzielil glosu



Pan Danlel Llgman: ,,padly tutaj slowa, 2:e nie oskar2,a siE nikogo bezpodstawnie. Mialem
taka sytuacje, kiedy kandydowalem na w6jta w s4siedniej gminie - PloSnica. Tam padty
takie slowa z ust Pana Wggrzynowskiego, na tamtejszych spotkaniach. Byly to niemile slowa
wobec mnie, mojego nazwiska. Dlaczego i czym sie Pan wtedy sugerowal, oskar2aj4c mnie,
osobg kt6rej Pan nie znal, skoro przytaczal Pan takie wlaSnie slowa.

W6Jt Gnlny - Parr Tomasz Wggrzynowskl:,,ciesz9 sig, 2'e w gminie PloSnica wygral Pan
Groblewski, bo zrobil ogro'r. rzeczy przez ostatnie 4 lata i przez nastepne lata zrobi duzo
dobrego. Wspanialy samorz4dowiec, z dufumi osi4gnigciami jeinli cl:'odzi o dzialalno6i
spoleczn4. Nie chca rozpatrytwal tej naszej kampanii, kiedy agitowaliSmy kaidy za swoim
kandydatem. Prosilbym Pana o przytoczenie szczeg6l6w: na kt6rym zebraniu, konkretnie co
m6wilem. Na pewno popieralem Pana Groblewskiego, przytaczaj4c fakty Swiadczace o tym,
i€ jest to dobry w6jt i 2e w nastgpnej kadencji bgdzie dobrym w6jtem."

Par Danlel Llgman:,, czy zaprzecz Pan temu, 2e Zle sie Pan wypowiedziai na m6j temat?"

W6Jt Gmtny - Patr Tomasz Wegrzytrowski: ,,prosze o konkrety; co, kiedy..."

Pan Danlel Llgman: faktem jest, 2e byla taka sytuacja? To Pan potwierdzi?

W6jt Gniny - Pan Tomasz Wggrzynowskl: ,,nie wiem o co Panu chodzi. Prosze o
przytoczenie fakt6w. Je2eli publicznie Pan zabiera glos, zarzt:.ca komus coS, to proszq lepiej
si9 przygotowai, ze szczeg6larJ]i. Bo to sa zbyt wazne spotkania, 2ebySmy m6wili o czyms, co
tak naprawdg nie wiadomo co to jest. Mowmy o konkretach.'

Ad,6. Sprawozdanle z dzlalalno3ci mlgdzysesyJnej W6Jta Gmlny Rybno.

Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej Kornacki zwr6cil sie do W6jta Gminy o przedstawienie
Radzie sprawozdania z dzialalnoSci migdzysesyjnej.

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wggrz5rnowski przedstawil Radzie sprawozdanie migdzysesyjne z
dzialalnoSci W6jta Gminy Rybno za okres od 27 stycznia 2015 r. do dnia 9 marca 2015 r.
Sprawozdanie stanowi zal4cznik do niniejszego protokolu.
Glos w sprawie sprawozdania zajgli:
W6jt Gminy - Pan Tomasz Wggrzynowskl poinformowal o piSmie skierowanym do
Marszalka Wojew6dztwa Warmifrsko-Mazurskiego wsp6lnie z w6jtami i burmistrzami gmin
le24cych wzdlu2 drogi nr 538. Poinformowal r6wnie2 o wizycie przedstawiciela frrmy
,,Siemens". Przygotowujemy sie do podjgcia partnerstwa publiczno-prywatnego na tzecz
budowy przedszkola bAd2 tel na r?.ecz rozbudowy Zespolu Szk6l w Rybnie.

Radny - Pan Piotr Gurglelewicz: ,,czy wiadomo coS na temat Internetu
szerokopasmowego?"

Sekretarz Gminy - Pani Jolanta Jendrycka: ,,dopiero kiedy Marszalek oglosi konkurs na
doprowadzenie."

Radny - Pan Piotr Rydel: ,,chodzi o ,,WieSci Gminne", czy Pan odpowiada za tre{e, i,

finansowanie tego te2 Gmina?"

trI6Jt Gminy - Pan Tomasz Wggrzyuowski:,,tak'.

Radny - Pan Plotr Rydel: ,,to wobec tego, czy m6wimy o plagiacie? Bo artykul pt,,Nie kupuj
ryb od khtsou.tnik6u" tej samej tre3ci jest nie tylko w tej gazecie ale r6wnie2 w innej, kt6ra
zostala napisana przez samorz4d. Wojew6dztwa Warmiirsko-Mazurskiego w ramach projektu
,,Przgroda uok6t nas". 34 trzej ci sami autorzy, czy pisali tu i tu? Kto finansowal? Jezeli
Urz4d Wojew6dzki slinansowal to, czy Urz4d Gminy dostal czn36 pieniedzy z powrotem? Cz
jest jakaS umowa w tym zakresie?"



W6Jt Gntny - Paa Tonasz Wegrzynowski:, jest umowa. Za z9od4 tych autor6w zostal ten
artykul upubliczniony w naszej gazecie."

Radny - Pan Plots Rydel: ,, na przyszlo6i prosze o podanie 2r6dla informacji . Czy Urz4d
Wojewodzki o tym wiedzial, proszg o informacjg na nastepn4 sesje.
Kolejna sprawa - kiedy bgdziemy mieli dostgp do audytu, kt6ry Pan W6jt przeprowadzil?
Panie W6jcie, wezwal mnie Pan kiedyS do swojego gabinetu i pokazal kopig, gdzie jest
napisane, Ze byty W6jt Pan Edmund Ligman otrzymat 5 000,0021 z K6!ka Rolniczego, bo
K6lko Rolnicze dostalo umorzony podatek w kwocie ileS tam tysiecy. Czy Pan W6jt tylko mi
pokazal , czy inny Radnym rownie2 bo znam Radnych, kt6rzy zostali o tym powiadomieni u
Pana W6jta w gabinecie?"

W6jt Gniny - Patr Tomasz Wegrzynowski: ,jeSli chodzi o audyt to planuje zorganizowanie
specjalnej sesji. JeZeli chodzi o umorzenia podatku to rzeczJ,"wiScie pokazalem radnym, 2e
takie rzeczy mialy miejsce, umorzenia uznaniowe. MySlg, 2e jest to inforrnacj a i mohe by6,
podawana, bo umorzenie podatku jest dobrem publicznym. "

Soltys wsl Rybno - Pan Henryk trli6niewski: ,,chodzi o ta siei szerokopasmowa firma,
kt6ra to robi, jest du2o szk6d, chodzi o rory wzdlu2 drogi i uszkodzone chodniki."

Sekretarz Gminy - Pani Jolanta Jendrycka: ,jeSli s4 jakiekolwiek szkody, to pr6bujemy
na bieiaco monitorowai. "

W6Jt Gniny - Pan Tomasz Wggrzynowski: ,,chcialbym tylko poinformowaC i,,e ksiadz
proboszcz z Rumiana otrzymal dofinansowanie na renowacjg oltarza gl6wnego."

Wigcej pytai nie wniesiono.

Ad.T.Wystqpienie Pana Plotra Zuchowskiego - Sekretarza Stanu w Mlnistersttrie
Kultury i Dzledzlctwa Narodowego nt,,,Samorz4do36 i ochrona dzledzictwa
nafodowego'

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wggrzynowski poinformowal, 2e Pan Piotr Zuchowski z uwagi na
obo$riazki nie m6gl zasz-.zycie swoj4 obecno6ci4.

Ad.S.Wyst4ptenle Pana Marlana \tanlckiego - Starosty Powiatu Dzlaldowsldego nt.:
,,Przeksztalcenle zakladu bud2€towego w sp6lkg kapltalowq".

Pan Marian Janicki - Starosta Dzialdowski zaprezentowal koncepcjg przeksztalcenia
zakladu bud2etowego w sp6lk9.

O godz. 11:35 Przewodnicz4cy zarz4dzil 10 min.przerwg. Po przerwie o godz. 11:45 Rada
przystapila do realizacji kolejnego punktu porz4dku obrad.

Ad,9.Sprawozdanie z reallzacJl Gminnego Programu Przeciwdzialanla Przemocy w
Rodzlnle oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzlnie na lata 2OL4-2OL6.

Przewodniczy Rady - Pan Andrzej Kornacki udzielil glosu Pani Dorocie Zieliriskiej Kierownik
GOPS w Rybnie, kt6ra przedstawila Radzie sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu
Prz.eciutdzialania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata
20 t4-2016.
Sprawozdanie stanowi zalacznik do protokolu.

Nastepnie przewodnicz4cy otworzyl dyskusjg nad sprawozdaniem, w kt6rej gios zabrali:

Radny - Pan Grzegorz Rozentalski: ,,w jaki spos6b rodziny niebieskq kart4 s4
kontrolowane?"



Klerownlk GOPS-Pant Dorota Zlellfiska: ,,nie mo2emy tu m6wi6 o jakiejkolwiek kontroli.
Mo2emy tylko monitorowa6 dan4 rodzing. Pracownik socjalny czy dzielnicowy wcho&4 w to
Srodowisko nawet po zamknigciu tych kart Ew celu monitorowania."
Wiecej pytai nie wniesiono.

Ad.lo.Sprawozdanle z reallzacji zada6 z zakresu wsplerania todzl'ay i Pteczy
zastgpczej za rok 2OL4 otaz wy&;az Potrzeb zwl4zanych z reallzacj4 zadai w Gmlnle
Rybno.

Rady - Pan Andrzej zastgpczej Kornacki udzielil glosu Pani Dorocie Zie nskiej Kierownik
GOPS w Rybnie, kt6ra przedstawila Radzie sprawozdante z realizacji zadan z zakresu
wspierania rodziny i pteczy za rok 2Ql4 oraz wykaz potrzeb 

^liwanych 
z realizacj4 zadah w

Gminie Rybno.
Sprawozdanie stanowi zalacznik do protokolu.
Nastepnie przewodnicz4cy otworzyl dyskusjg nad sprawozdaniem, w kt6rej glos zabrali:

Radny - Pan Piotr Rydel: ,,czy Paistwo prowadz4 &ialalnoSc aby powi&ae prace Swietlic
wiejskich z prac4 asystenta rodziny?"

Klerownik GOPS-Panl Dorota Zlelliska: ,,przy GOPS dziala Swietlica socjoterapeutyczna.
Dzieci z terenu Gminy Rybno, gdzie wystepuje problem uczEszczaj4 do niej. Natomiast
powiq,zanie ze Swietlicami wiejskimi nie ma takiej mo2liwosci, poniewaZ dzieci te musza miei
opieke asystenta rodziny."

W6jt Grntny - Pan Tomasz Wggrzynowakl: ,, nadrabiamy zaleglo3ci w zakresie budowy
Swietlic, m.in. w Koszelewach, Szczuplinach.'

Radny - Pan Plotr Rydel: ,,s4 Swietlice w Naguszewie, Rumianie, Truszcz,ynach. Jaka jest
moZliwo3i przekwalifikowania os6b bezrobotnych na osoby, kt6re bylyby animatorami
takich Swietlic.'

W6Jt Gntny - Pan Tomasz Wggrzynowskl: ,jeSli chodzi o Rumian, Naguszewo-Groszki, to
tam nie ma problem6w spolecznych. Na dzisiaj tych pal4cych problem6w spolecznych nie
ma. Sa natomiast miejscowoSci, gdzie ten problem jest raZqcy."

Klerowulk GOPS-Pard Dorota Zleliriska: ,,przy GOPS zostalo utworzone centrum
wolontariatu. Gdyby byla mo2liwoSi udostepnienia Swietlic, mo2na by pol4czyi praca
wolontariuszy w tych Swietlicach.'

Radna - Panl Agnlcszka Wysocka :,,Panie Wojcie nie chodzi o jakieS problemy spoleczne. U
nas dzieci nie maj4 takich problemow, ale chodzi o to, aby zorganizowai im wolny czas.

Wigcej pytai nie wniesiono.

Ad.l l.Sprawozdanie z dzialalno6cl Grnlnnego O3rodka Pomocy SpoleczneJ w Rybnle.

Rady - Pan Andzej zastepczej Kornacki udzielil glosu Pani Dorocie Zielifiskiej Kierownik
GOPS w Rybnie, kt6ra przedstawila sprawozdanie z dzialalnoSci Gminnego OSrodka Pomocy
Spolecznej w Rybnie.
Sprawozdanie stanowi zal4cznik do protokolu.
Nastepnie przewodnicz4cy otworzyl dyskusjg nad sprawozdaniem, w ktorej glos zabrali:

Radny - Pan Piotr Kaniriskl: ,,chcialbym poruszyi sprawg do2ywiania. Przy okazji
posiedzenia Komisji Rewizyjnej w dniu 3 marca, postanowili6my pojecha6 i sprawdzii te
posilki. Okazalo sie, 2e w dniu kontroli i dnia nastgpnego te posilki byly cieple. Jednaki:,e
dzieci nie chc4 tych posilk6w jeS6. Sprawa nie wyg)4da tak 2le"

Wlceprzewodnlcz4cy Rady - Pan Darlusz Tara: ,, chcialbym zapytae jaka jest Srednia
kwot tych zasilk6w, bo mamy tu kwoty 2Ozl i 3Ozl.



Klerownik GOPSi - Pard Dorota Zieliiska: ,, trudno jest ustalii Sredni4. Nikt nie ma
zasilku w kwocie 2Ozl albo 3Ozl."

Soltys wsl Gredy - Pau Miroslaw Reurus: ,,chcialbym podziqkowa' za grupq wsparcia dla
os6b uzale2nionych od alkoholu. Chcialbym zachecie osoby z tym problemem do wziqcia
udzialu w spotkaniach."

Radny - Pan Plotr Rydel: ,, czy dodatki mieszkaniowe wyplacane s4 w pieni4dzu, czy
oplacane sA faktury np.za dostawq pr4du."
Kierownlk GOPS - Paal Dorota Zlelliska: ,,warunkiem otrzymaria dodatku
mieszkaniowego jest to aby osoba, kt6ra sig o niego ubiega nie zalegala z oplatami
rachunk6w. Pieniadze otrzymuje sie do reki."
Wiqcej pytafr nie wniesiono.

Ad.l2.Sprawozdanle z dzlalalno6cl Samodzlelnego Publicznego Gmlnnego Zakladu
Oplekl ZdrowotneJ w Rybnle.

Rady - Pan Andrzej zastgpczej Kornacki udzielil glosu Pani Iwonie ewiek Dyrektor SPG ZOZ
w Rybnie, kt6ra przedstawila sprawozdanie z dzialalnoSci Samodzielnego Publicznego
Gminnego Zakladu Opieki Zdrowotnej w Rybnie.
Sprawozdanie stanowi zal4cznik do protokolu.
Nastgpnie prz.ewodnicz4cy otworzyl dyskusjg nad sprawozdaniem, w ktorej glos zabrali:

Radny - Patr Piotr Kamiiski: ,,czy rejestracja internetowa ju2 dziala?"

DJrrektor S,PG ?,OZ - Pani lwona iwiek: ,,aktualnie trwa problem usuwania trudnoSci w
tym zakresie. Mamy nadziejg, 2e niebawem ten problem zostanie usuniety."

Radny - Pan Piotr Karnliski: ,widzialem na stronie internetowej oSrodka informacjg, 2e
planuje sig zatrudnii pielggniarkg".

Dyrektor SPG ZOZ - Pani lwona ewiek: ,,zdecydowalam sie na zatrudnienie pielggniarki w
zvriazku z odejSciem rejestratorki medycznej."

Wlceprzewodniczqcy Rady - Pan Dariusz Tara: ,,posiadamy nowy sprzet, czy zaklad. ma
mo2liwoS6 wykorzystania go w prywatnych praktykach?'

Dyrettor S;PG ZOZ - Panl Iwona iwiek: ,,robiliSmy to..."

Raday - Pan Plott Rydel : ,,przed wyborami Pan W6jt wspominal o reaktywacji oSrodka
zdrowia w Koszelewach. Uwazam,2e nie powinno sie wyodrebniai tego oSrodka.'

W6Jt Gniny - Patr Tomasz Wggrzynowski: ,,spoleczerlstwo sig starzeje, konieczne jest
wyodrgbnienie tego oSrodka."

Wiecej pytan nie wniesiono.

O godz. 13:50 Przeutodnicz4cy zarz4dzil 5 min. przerwg. Po przerwie o godz. 13:55 Rada
przyst4pila do reaJizacji kolejnego punktu porz4dku obrad.
Rada przyjEla wniosek o przedlu2enie przerwy do godz 14:50.

Po przerwie o godz. 15:00 Rada przystapila do realizacji kolejnego punktu porz4dku obrad.

Ad,13. PodJecle uchwal w nastepujqcych sprawach:

llzrnlanv Wleloletnlel Prognozy Flnansowei Gmlnv Rvbno na lata 2O15-2O2O.



Przewodniczqcy Rady poprosil o wyjaSnienia Skarbnik Gminy.
Skarbnik Gminy - Pant Zdzislawa Kanicz wskazala 12:

W dniu 27 stycznia 2Ol5 roku dokonano zrniany dochod6w i wydatk6w
zu l5 roKu.
Dochody
Dochody gminy Rybno w roku 2015 zwigkszono o kwotg 99 a32,43 zl
i po zmianie v/ynosza 23 523 7Ia,4O zl.

Wydatkt
Wydatki gminy Rybno w roku 2Ol5 zwigkszono o kwote 849 832,43 zl
i po zmianie wynosza 24 984 218,40 zl.

Przychody
Zwigksza sig przychody o kredyt wysokoSci 750 000,00 zl.
Inne 2r6dla (wolne Srodki) nie ulegly zmianie i wynosza | 744 9OO,OO zlotych.
Ogolem przychody po zmianie &ynosza 2 494 9OO,OO zl.

Rozchody
Rozchody nie ulegly zmianie i wynosz4 | O34 4OO,OO 21,

w tym:
- - splata poLyczek zWFOS w wysokoSci 359 400,00 zl,
- splata kredytow w wysokoSci 675 OOO,OO zl.

Finansowatrle deflcytu 7 ptzezraczenle nadwytkl
Deficyt bud2etu w wysokoSci I 460 500,00 zl oraz planowana splata rat kredyt6w i poiryczek
w wysokoSci 1034 400,00 z\ zostanie pokryta przychodami z innych Zr6del (wolnych
Srodk6w) w wysokoSci I 744 9OO,OO zl oraz kredytu w wysokoSci 750 000,00 zl..

Kwota dlugu
Kwota wykazana jako dlug na koniec 2015 roku jest wynikiem dzialania: dlug
z poprzedniego roku + zaci4gany dlug w 2015 roku - splata dlugu w 2015 roku. W pozycji
tej nie uwzglgdnia sig dlugu zwiqzk6w do kt6rych nale2y gmina.

Wprowadzono kredyt w wysokoSci 750 000,00 zl.
Planowana kwota dlugu na koniec 2015 roku (po zmianie) wynosi 3 725 1,63,21 zlotych.

Nastepnie Przewodnicz4cy Rady otworzyl dyskusjg nad projektem uchwaly, w kt6rej glos
z€brali:

Radny - Pan Plotr Kamliskl: ,,chciaibym zapytat. jaki cel ma zostai przeznaczony kredyt w
wysoko3ci 750 000,0021? Mamy szereg nowych inwestycji, ktore widzimy po raz pierwszy,
np.projekt kanalizacji sanitarnej i remont hydroforni w Hartowcu w kwocie 150 000,0021.
Podobno ma zostai zaprojektowana kanalizacja sanitarna w Hartowcu i doprowadzona do
istniej4cej w Rybnie. Co wobec tego z miejscowoScia Debiefr, kt6ra \eity po drodze? Mamy
pu6cii linie kanalizacyjn4 do Rybna a dlaczego nasza miejscowoSi nie jest tu brana pod
uwagq. Jest przecieL w ci4gu kanalizacyjnym."

trl6Jt Gniny - Pan Tomasz Wggrzynowski: ,,na koniec roku umawialiSmy sig ,2e glosujemy
buclZet zastany i nie wnosimy zmian, ale w ciqgu roku bgdzie tych zmian bardzo du2o.
I to jest pocz4tek tych zmian. PostanowiliSmy tak bo nie wiedzieliSmy jakie fundusze unijne,
na co beda i w jakich procentach w dyspozycji. W tej chwili wiemy ile przysluguje nam
pienigdzy na kanalizacjg i wodoci4gowanie. Wychodzimy z propozycj4 skanalizowania
Hartowca, sprowadzenia Sciek6w do oczyszczalni w Rybnie i ze skanalizowaniem centrum
Debienia. Dlaczego ta forma? Dlatego, Ze tam wymaga modernizacji hydrofornia. Nie ma tam
rezerw wody, chcemy przyl4czyc Kopaniarze do linii wodoci4gowej, a bez modemizacji
hydroforni nie jestesmy tego w stanie zrobii. Nie ma bezpoSredniego dofinansowania do
wodoci4gowania czy do inwestycji zwiqzanych z hydroforniami. Ale s4 dofinansowania w

10



polaczeniu, gdzie l4czyrrl_y kanalizacjg z modernizacj4 hydroforni. A ta hydrofornia musi byd
modemizowana. Przez lata w hydroforni nikt nie badal poziomu wody, nawet nie ma
urz4dzenia do badania poziomu wody."

Radny - Pan Plotr Kamliskl: ,, Pan W6jt m6wil, 2e bedzie linia przebiegala przez Dgbieli,
ale nie widze tego zapis. Kolejna sprawa to-dokumentacja na Przedszkole Wiejskie. Po co w
takim razie przebudowa, adaptacja pomieszczeh tego to obok Przedszkola. Zostawmy
pieni4dze."

W6Jt Grntny - Pan Tomasz Slggrzynowski: ,,na dzisiaj pieni4dze na przedszkola s4
dostepne z projektu ,,LEMUR" z Narodowego Funduszu Ochrony Srodowiska. Na sam4
dokumentacjg otrzym.alj,J_y dofinansowanie z Narodowego Funduszu 7 Otys.,gdzie koszt calej
dokumentacji wynosi 100 000,0021. Chcemy to pol4czye w ramach partnerstwa publiczno-
prywatnego i projektu ,,LEMUR". Po zakofrczeniu inwestycji jest dofinansowanie 1 2OOzl do
m ' obiektu juz pobudowanego. Wykorzystuj4c partnerstwo publiczno-prywatne we wrzeSniu
przyszlego roku przedszkole powinno stae. Remont tak czy inaczej musimy wykonai, czy
bgdzie tam przedszkole, czy teZ rrie. Raz, 2e nasze przedszkole nie spelnia norm
bezpieczeistwa, Stra2acy rownie2 maja tylko jedn4 klatke. Jest du2e obwarowanie, kt6re
nas zmusza do tej inwestycji."

Radny - Pan Plotr Kamiriski: ,je2eli tutaj w przyszloSci ma byd Gminny OSrodek Pomocy
Spolecznej, czy tam bgdzie potrzeba dw6ch klatek?"

W6Jt Gmtny - Pan Tomasz Wggrzynowsld: ,,nawet gdybysmy nie pobudowali przedszkola,
to te pomieszczenia i tak trzeba remontowai, bo one po prostu wymagaj4 remontu."

Radny - Pan Plotr Rydel; ,,sk4d sig wzisly wolne Srodki I 700,000,0021? Czy Gmina ma je
na koncie?'

Skarbntk Gminy - Pani Zdzlslawa Kanicz: ,,Gmina na koniec roku miala wolnych
Srodk6w 1 744,OOQ,OQzl.Gmina ma wigcej ni2 1 700,000,0021, a1e to bylo planowane przy
projekcie bud2etu i dalej mo2emy t4 kwot4 dysponowad. W momencie zlo2enia bilansu po 30
kwietnia, kwota zwiekszy sig prawdopodobnie o 1 000,000,0021".

Radny - Pan Piotr Kamiiskl: ,,sprawa przebudowy przystank6w autobusowych. W naszej
miejscowoSci mamy 2 przystanki, kt6rymi nas uszczgSliwiono, bo jest tu obecny byty Pan
W6jt, nie pytajac nas o zdanie. Na zebra;riu pytano nas, zaproponowano nam zatoczke
autobusowA na placu zabaw. Nie zgodziliSmy siq, bo chcieliSmy naprzeciw remizy. Nikt nas o
zdanie nie pytal i zrobiono sobie zatoczkg, gdzie chciano-bo w Nidzicy nowi4, 2e to Gmina
decyduje a w Gminie, 2e to Nidzica decyduje. Mamy zatoczke bez wiaty, obok mamy
przystanek, gdzie zatrzymtje sig autobus. Kolejny przystanek mamy gdzteq ptzy drodze,
gdzie dzieci wysiadaja. Mamy teraz informacjg, i,.e mamy o1.lzymae jedna wiate i gdzieS jA
zlokalizowae ."

W6Jt Girntny - Pa'l Tomasz Wegrzynor skl: ,,na ostatniej sesji Pana Mederskiego, aby dai
pieniq&e na zakup wiat, zrobiliSmy przetarg, dzisiaj jest rozstrzygniecie. Teraz trwa proces
ustalania, gdzie maj4 stai. Tych potrzebjest wiele. Je2eli chodzi o Dqbiefi, to bez konsultacji
z Panern i Rada Solecka nie wykonamy manewru. Tam, gdzie bedziecie chcieli, tam
postawimy przystanek autobusowy."

Radny-Pan Bogdan Wantowskir ,jest tu zapis, wykup gruntu pod remize w Hartowcu.
Hartowiec ma jtL dzialkj, dlaczego pieni4dze ponownie s4 na ten cel?"

W6Jt Gnlny - Pan Tomaaz Wegrzynowskl: ,,na zebraniu wiejskim, kiedy wybierano
soltysa i radq soleck4, mieszkafrcy wsi prz,ez aklamacjg podjEli uchwalg, Ze chc4 aby ta
dzialka 17 arowa za Paistwem Gabryjelskim, zostala sprzedana, bo jej nie chc4. Ta
uchwala do mnie tralila, wigc t9 wolQ Paistwu przedstawilem. To od was zaleiry, czy j4
sprzedamy. Na dzisiaj nie mamy pomyslu, mieszkaf-rcy rowniez, bo chc4 j4 sprzedai. T4
dziatkg sprzedajemy jako dzialkg budowlan4 z mo2liwoSci4 prowadzenia handlu. Do Rady
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bgdzie naleLe6. decyzja czy j4 sprzedai. Przez aklamacjg mieszkafrcy Hartowca ustalili, ktory
grunt ma zakupic Gmina. Procedura zv,tiapana z ustaleniami wlaSciciela gruntu zostala
przeprowadzona, doszliSmy do porozumienia, 2e placimy 25 tys. z 20 ar6w gruntow z
dojazdem do drogi gminnej w kierunku Zutiniarza. Ja realizuje wolg mieszkairc6w, ale to do
was nale2y decyzja. Proszg pamietai, Z€ Hartowiec na ka2dym zebraniu podkreSlal, ?e
300 000,0021 to ich pieni4dze. Na dzisiaj chcemy, aby ta dzialka 17 arowa zostala
sprzedana, a w innym miejscu kupiona. To ich wola, ale je2eli Paristwo bedziecie mieli inne
zdanie, ja te2 tej woli musze sig podporz4dkowa6."

Radny-Pan Bogdan Wantowski: ,,cho&i o zapis w bud2ecie, 2e zag arantowane jest 25 tys
na wykup."

W6jt Gmiuy - Palr Tomasz Wggrzynowskl: ,, chod.zi o to, aby rozpocz4e procedurg, bo ja
nie wiem kiedy sprzedamy tE dzialke. MiejscowoS6 musi miei te Swietlice i garaL dla
straZak6w."

Radny - Pan Marian Granica: ,, mam pytanie do Pana Przewodnicz4cego, bo jest Pan
mieszkarlcem tej wsi, byla mowa o sprzedairy dzialki. Z tego co mi wiadomo dzialka, kt6ra
ma byi sprzedana jest uzbrojona a ta, kt6ra ma byi rzekomo kupiona jest nieuzbrojona.
Dlaczego jest taka wola mieszkaic6w, aby j4 kupii? Dla mnie to trochg niezrozulJliale."

Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej Kornacki: ,, jak Pan dobrze wie temat remizy-
Swietlicy wracal w poprzedniej kadencji. Chca powiedziec tylko jedno, ?.e droga i wiadukt,
ktory zostal pobudowany w Hartowcu, zostal przeprowadzony w miejscu gdzie stala
Swietlica. Ta Swietlica zostala wyceniona. Wycena byla zmieniana dwukrotnie. Jest Pan
bylym radnym, kt6ry zrra dobrze ten temat. Swietlica ta stala w miejscu centralnym.
W6wczas inwestorzy i decydenci, ktorzy podjeli decyzje, ize w miejscu gdzie stala remiza
bgdzie budowany wiadukt i przejdzie inwestycja budowy drogi twierdzili, 2e trzeba
prostowai, bo skrgt na stary wiadukt ma duZo z.aklet6w. Dzisiaj nie zniesiono zakrgt6w . Na
samym wjezdzie i tak robi sie zatoczki. Nastqpnie droga przy lustrze, barierki ju2
kilkakrotnie byly znisz.czone. Wszyscy sa zgodni, Ze Swietlica powinna byi jak najbardziej w
centrum miejscowoSci. Grunty, ktore nale24 do Gminy s4 doSi z boku. Mieszkaricy nie s4
zadufani, Ze wszystko chc4. Jasno sie wyrazili, 2e grunty nale24ce do Gminy maj4 zostac
sprzedane. Mieszkaficy Hartowca dosi dlugo czekali na coS, co im zabrano. Nasz samoch6d
stra2acki stoi w prywatnym garait, za wynajem ktorego placimy duLe pieniadze. Przez
kolejne lata w bud2ecie bylo zabezpieczone 20 tys. na projekt, kt6rego nawet kreski nie
postawiono. Byly to pieni4dze wirtualne.'

Radny - Pan Marian Granica: ,,nie do tego dairylem,2e ma nie powstai, tylko cho&i mi
konkretnie dlaczego ta d.zialka a nie ta? rytalem dlaczego nie to miejsce uzbrojona, tylko ta
dzialka pod Zwiniarz?'

Radny - Pan Plotr Rydel: ,,b9d9 chcial, abySmy z kolegami to odrzucili. Bo jesteSmy
wprowadzani w blad. Tu jest zapis: ,,budowa remtzy", a Pan W6jt m6wi ,,Swietlica". Albo
chcecie budowa6 remizg, remiz-Swietlica albo Swietlica. Rozmawiamy na temat
funkcjonowania Swietlic wiejskich. Je2eli ten budynek ma miei funkcjE Swietlicy wiejskiej i
obok remiza-to w porz4dku. Ale jeSli ma byi budowany kolejny dom weselny, to bede chcial
przekonac Radnych. Chca aby sig Panowie zdecydowali, co chcecie budowai."

Przewoduicz4cy Rady - Pan Andrzej Kornacki: ,,Panie Radny, w samym zamy6le byla
Swietlica wiejska z garahem tzw .remiza z pomieszczeniami dla stra,i, jako budynek wsp6lny.
Nie wiem jaka jest mo2liwoSi pozyskania Srodk6w, bo mo1e na te czeSi jest mo2JiwoSi
pozyskania Srodkow, a na inn4 nie ma."

Radny - Pan Piotr Gurglelewlcz: ,,czy na zebraniu okre6liliScie na ile os6b ma byi ta
Swietlica. Gdyby ta Swietlica powstala na dzialce gminnej, to droga tam prowadzaca
zostalaby asfaltowana i slu2ylaby mieszkaicom, kt6rzy Lam mieszkaj4. A jak wybudujemy
tam, to bedzie to tylko sluZylo na cele dojazdu samochodem stra2.ackim."
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W6jt Gmtny - Pan Tomasz Wggrzynowskl: ,,musimy wchodzic z nowymi projektami na
r6Zne rzeczy: termomodernizacja, wodoci4gowanie, kanalizacja. Musimy zrobie porzp;dek z
remiza w Zabinach. Tak wielka miejscowoSi jak Tuczki ma w zasadzie tylko mata salke'
Gdzie zaterr. mamy realizowal zadania prospoleczne w Tuczkach?" W Szczuplinach owszem
pozyskaliSmy pomieszczenia na Swietlice, ale teZ lrz,eba miei dokumentacje. Tu pieniEdzy na
dokumentacje nie otrzymamy."

Radny - Pan Darlusz Karbowskl: ,,m6wimy ci4gle o bezpieczeristwie w Zespole Szk6l w
Rybnie. W jaki spos6b chce Pan poprawii bezpieczeristwo w tej szkole?"

W6Jt Gminy - Pan Tomasz Wggrzynowski: ,,w tej szkole jest ogromne zagroZenie. MySlq
tutaj o partnerstwie publiczno-prJrwatnym bo nie obcia2a nas. Ta szkola to jest kluczowa
inwestycja, do kt6rej bede Pafistwa przekonywal. Trzeba rozbudowai stra2nica w Rybnie.
Docelowym jest pogotowie."

Radny - Pan Plotr Kamliskl: ,pruigksza sie dotacje celow4 na realizacjg zadar5 zleconych
dla organizacji. Jakiej konkretnie organizacji?"

W6Jt Gminy - Pan Tomasz Wggrzynowskl: ,jak byScie przeSledzili funkcjonowanie
organizacji pozarz4dowych w poszczeg6lnych gminach, to one funkcjonuj4 na zasadzie
konkurs6w. Ta uchwal porzqdkuje np. porz4dkowanie klub6w. To klub zaplaci za wynajem
hali, klub ma zaplaci6 za ochronq. Ma sig opierad nie tylko na hnansach gminy ale ma
zabiegat. o inne Srodki. Punkt Informacji Turystycznej, ta sama sprawa. Promocja w
dzisiejszych czasach to rzecz konieczna. Na przelomie maja i czerwca zorganizujemy ,,Dni
Gminy Rybno" w ambasadzie brytyjskiej w Warszawie. Nam potrzebna jest promocja."

Radny - Pan Piotr Kaml6skl: ,,nie negujg Punktu Informacji Turystycznej, odnioslem
pozytywne wraienie po prezentacji. Zastanawiam sie czy, aby promocja przez kogos o takiej
nazvnie niekoniecznie bgdzie dla nas promocj4."

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wggrzynowski: ,,nie jest powiedziane, 2e ak.urat sp6ldzielnia
,,Myk Myk'wygra konkurs, poniewaz jest to konkurs otwarty."

Radny - Par Plotr Kaml6ski: ,,w d.ziale gospodarka mieszkaniowa, zwipksza sie dochody
maj4tkowe w kwocie 1 000 000,0021 ze sprzeduLy mienia gminnego. Co bedziemy
sprzedawai?"

Skarbnlk Gmlny - Pani Zdzlslawa Kanicz: ,,planowany jest do sprzeda2y budynek po bylej
szkole w Truszczynach, mowi sig o sprzedairy obiektu po bylej szkole w Nowej Wsi i grunt w
Hartowcu, o kt6rym wczeSniej byla mowa.'

Soltys wsl Rybno - Pan Henryk Wiinlewski: ,, jak Pan W6jt zarnierza Sciagnai podatki z
tych domk6w letniskowych?"

W6Jt Gmtny - Pan Tomasz Wegrzytowskl: ,,bedziemy porzadkowai te rzeczy. Bg&iemy
prowadzii kontrole deklaracji podatkowych."

Radly - Palr Darlusz Karbowskl: ,,na poprzedniej sesji obiecal Pan, 2e ogloszenie o
sprz,edaicy szkoly w Truszczynach bgdzie zmiesz.czone na og6lnopolskich portalach. Na te
chwilg nie znalazlerlr 2adnego ogloszenia.'

W6Jt Gmtny - Pan Tomasz Wggrzynowski: ,,Pan Marek Wilbrandt to prowadzi, wiec te
wszystkie informacje Panu przedstawi."

Radny - Pan Plotr Kaniiski; ,,dzial ochrona przeciwpoiarowa - zakup usiug
remontowych, czy Wstarczy nam na remont wszystkich Swietlic - 8 000,0021? Czy pewne
jest, 2e otrzymamy l6dk9?"

l-l



W6Jt Gmlny - Pan Tomasz Wggrzynowskl: ,jeLeli cllod.zi o remonty to mySle, Ze

wystarczy. Co do 16dki, to sa 4 wnioski zlo2one, wklad wlasny pochodzi z OSP.'

Radny - Pan Plotr Rydel: ,,m6wimy o turystyce, mamy promowai Gming, w herbie mamy
rybg a nie mamy porz4dnej pla2y."

W6jt Gmlny - Pan Tomasz Wggrzynowski: ,,mamy ponad 1 000 ha jezior, a nie mamy
2adnej dobrej pla2ttr, to nadrobimy. Ruszamy z pIahq w Szczuplinach. Wsp6lpracujemy z
Uniwersytetem Warmiirsko-Mazurskiem. Trzeba najpierw zrobi6 koncepcje a nastepnie
projekt. Dopiero potem bgdziemy pozyskiwai pieni4dze. Sama koncepcja wymagai bgdzie
pelnej akceptacji mieszkairc6w Szczuplin. Mo2liwoSci finansowania pla,i jest wiele. Nie
chcialbym w tej chwili m6wii plaiach, kiedy ludzie nie maj4 wody."

Skarbnik Gminy-Pani Zdzislawa Kanlcz: ,,zostala zmniejszona subwencja oSwiatowa o
258 34O,OOzl. Zaf; z kwoty, kt6ra pozostala musimy wyodrgbnii fundusz dla dzieci, a chodzi
przede wszystkim o wyodrgbnienie Srodk6w na dotycz4cy realizacji zadan wymagaj4cych
organizacji specjalnej nauki i metod pracy. Rozbite jest na dzieci i mlodzie2 w szkolach
podstawowych, gimnazjum oraz szkole zawodowej. W uchwale, kt6r4 dzisiaj otrzymaliscie
wprowadza sig zmiany do uchwaly z 27 slycznia br. , chodzi o og61ne ujecie planu dochod6w
i planu vydatkow, nie wyodrgbniliSmy wydatkow bieZacych i wydatkow majatkowych."

W6Jt Gminy - Pan Tomasz Wggrzynowskl: ,, na pewno Pafistwo Radni wiecie, jak rozlicza
sig subwencjg oswiatow4. Ostatnio na naradzie dyrektordw dokladnie analizowaliSmy
metryczke przelicznika itd. Zachgcam, aby nasze dzieci korzystaly z poradni
specjalistycznych, poniewa2 wplywa to na zwiekszenie subwencji oSwiatowej.'

Przewodnlcz4ca Rady Powlatu - Paui Magdalena Anczykowska: ,,chcialam powiedzied, 2e
dzieci objgte pomoca psychologiczno-pedagogicznl wykazujemy, tyko te pieni4dze s4 inaczej
wykazane. Nie w subwencji ogolnej tylko w czgSci subwencji dodatkowej. Wa2ne jest aby te
dzieci trafialy do poradni, bo im zapewniamy chociaZby to, Ze jest pedagog, logopeda,
psycholog, a ta opieka bardzo du2o kosztuje. To jest wlaSnie z tej puli pienigdzy, na dzieci
objete poradnia psychologiczno-pedagogiczn4. "

Radny-Pan Plotr Gurgielewicz: ,,w sprawie wsp6lpracy z organizacjami pozarz4dowymi, czy
to bgdzie rozbite, czy beda dwie uchwaly? Czy teraz jak glosujemy nad prognoz4 i bud2etem,
a p6Zniej jak bgdziemy pracowa6 nad tym, czy to rrie bjdzie ze soba kolidowai?'

Radca Prawny - Pan Zblgnlew Drzystek: ,,uchwala w sprawie zmiany programu
wspolpracy z organizacjami pozarz4dowymi moZe bye tylko jedna. Nie ma potrzeby, aby t9
uchwalg rozbijai na dwie czESci. Proszg popatrzei na tresi z'::,iany, zmienia sie tylko kwote.
Rozpisanie tych 6rodk6w nast4pi w uchwale budZetowej, co ze wzglgdu na wymogi formaine
najpierw musi byd glosowana uchwala wieloletniej prognozy finansowej, potem uchwala
bud2etowa, a nastepnie uchwala, gdzie mamy zwigkszenie Srodk6w. Nie moZe odbye sie to w
odwrotnej kolejnoSci. Nie ma zagro2enia, 2e nast4pi tu jakas kolizja."

Radny - Pan Piotr Kaml6skl: ,, wracaj4c do 8 tys dla OSP, gdzie jest to zakup 2 bram
gara2nryclr dla OSP Rybno i 6 tys. zakup 1 bramy gara2owej dla OSP Zabiny. To my ju2 nie
mamy na inne inwestycje.'

W6jt Grniny - Pan Tomasz Wggrzynowski: ,,Zabinom musimy kupi6 bramg."

Radny Powlatu Dzlaldowskiego - Pan Bogdan Kopaiskl: ,,Panie Radny Wantowski, co do
remizy w Hartowcu, to mieszkaricy mieli wskazai teren pod remizg. To nie bgdzie dom
weselny, tylko remizo-Swietlica. Miejsce, kt6re zostalo wybrane jest najbardziej
odpowiednie."

Radny - Pan Piotr Kamiiski: ,,mam pytanie odnoSnie kredytu, Panie Wojcie, Pani
Skarbnik, jakie kroki zostaly poczynione, bo niedawno slyszeliSmy, 2e nie mo2emy wzi4e
300 000,0021 kredytu. Co zostalo zrobione, 2e teraz mozelrry wzi4i kredyt 750 000,0021?
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Skarbnlk Gmlny-Panl Zdzlslava Kanlcz: ,,na to procentuja przede wszystkim dochody ze
sprzedairy maj4tku. Je2eli zwigkszymy dochody o 100 000,0021 to jest wigksza mo2liwoSi
pozryskania kredytu i jak Paristwo w ciecie 3 lata wstecz maja te2 wplyw. Musialam podnieSc
dochody z.e sprzedaLry majatku. Jeieli chodzi o te kwote kredytu, to mam nadziejg, Ze uda mi
sie trochg obn12ty6, poniewai otrzymamy dotacje dla przedszkola i oddzial6w przedszkolnych.
Place, kt6re musieliSmy zabezpieczye dh nauczycieli oddzial6w przedszkolnych i
prz,ed.szkola, bgdziemy musieli weryfikowa6 o dotacje, kt6ra wplynie."

Wiecej pytai nie wniesiono. Przewodnicz4cy Rady zamkn4i dyskusje. Po odczytaniu projektu
uchwaly poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowanlu Jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnoScl 1
Radnych, Jednoglognle glosami:
- L5 - ,,2a",
- O - ,,przeclw"
-O - ,,wstrzymujqcych slg"
podJgla uchwale Nt Nl29ll5 w sprawle zmiany w zmia;ny WieloletnleJ Ptoglolozy
Flnansowej Gmlny Rybno na lata 2O15-2020,
Uchwa,la starrowi zal4cznik do protokolu.

2l zmlan w bud2ecie Gmlny Rvbno na 2015 rok

Przewodnicz4cy Rady poprosil o wyjaSnienia Skarbnik Gminy.
Skarbnik Gminy - Pani Zdzislawa Kanicz wskazala, i2: w dniu 9 marca br dokonuje sig
zmian nastgpujaco:

Dzial O1O Rolnlctwo I lowlectwo
Zadanie inwestycyjne pn. ,Rozbudowa wodoci4gu wiejskiego w miejscowoSci Rybno,
Hartowiec, Truszczyny i Prusy'otrzymuje nowe brzmienie o nazrvie: ,Rozbudowa wodoci4gu
wiejskiego w miejscowoSci Rybno, Hartowiec, Truszczyny, Prusy i Koszelewy" i dla tego
zadania zutigksza sig wydatki maj4tkowe o kwote 80 000,00 zl.
Wprowadza sig nowe zadanie inwest5rcyjne pn. ,Projekt kanalizacji sanitarnej i remontu
hydroforni w Hartowcu" w wysoko6ci 150 000,00 zl.
Zwiqkszeni,e wydatk6w maj4tkowych w dziale 010 ,Rolnictwo i lowiectwo" wynosi
230 000,00 zlotych.

Dzial 600 Transport i lqczno36
Zwigksza sig dochody majatkowe w wysoko6ci 100 000,00 zl planowanych do pozyskania
z Funduszu Ochrony Grunt6w Rolnych oraz wydatki maj4tkowe w wysokoSci 331 000,00 zl
dla zadania inwestycyjne pn. ,Przebudowa dr6g transportu rolnego w Koszelewach od figury
w kierunku p6l(dokumentacja i realizacja)".

Dzial 630 Turystyka
Zwigksza sie dotacje celow4 na finansowanie lub dofinansow5,.w anie ad.ah zleconych
do realizacji organizacjom prowadz4cym dzialalnoSi poirytku publicznego w wysokoSci
40 OOO,OQ zl.

Dzlal 7OO Gospodarka mieszkaniowa
Zwigksza sig dochody majAtkowe- wpllnrSr ze sprzeddjty mienia gminnego w wysokoSci
100 000,00 zl.

Dztal 75O Admfurlstracja publiczna
W rozdziale "Urzpdy gmin" zwigksza siq dochody majatkowe w wysokoSci 30 000,00 zl
planowane do pozyskania z Wojewodzkiego Funduszu Ochrony Srodowiska oraz wydatki
majatkowe w wysokoSci 55 000,00 zl - zadanie inwestycyjne pn. ,Termomodernizacja dachu
budynku Urzgdu Gminy w Rybnie".
Ponadto zmniejsza sig wydatki bie24ce o kwote 41 853,00 zl.
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Dzial 754 Bezpieczeistrpo publicztre i ochrona przeclwpoaarowa
Dokonuje sig przeniesienia wydatkow bie2Acych w wysokoSci 5 000,00 zl z przeznaczeniem
na zakup uslug zdrowotnych.
Zmniejsza sig wydatki bie24ce o kwote 10 0000,00 zl.
Ztlr|tgksza sie wydatki maj4tkowe w wysokoSci 45 000,00 zl, w tym:
-dla zadania pn. 

"Budowa Remizy w Hartowcu" dokonuje sig zwigkszenia o kwotg
25 000,00 zl na wykup gruntu,
- nowe zadanie pn. ,Remont sali i zaplecza Remizy OSP" w wysokoSci 20 000,00 zl.

Dzlal 756 Dochody od os6b prawnych, od os6b flzycznych I od lunych Jednostek
nleposladqi4cych osobowoici prawnej oraz wydatkl zwT4zato'e z lch poborern
Dokonuje sig przeniesienia dochod6w bie24cych miedzy paragafami w wysokoSci 17 913,00
zl.

Dztal 758 R62ae rozliczenla
Zmniejsza sig dochody biei,4ce w czgSci oSwiatowej subwencji og6lnej dla jednostek
samorz4du terytorialnego wg wytycznych z Ministerstwa Finansow Nr 3T3.4750.5.2015 w
wysokoSci 258 353,O0 21.

Dzlal 8Ol Oiwlata I wychowauie
Dokonuje sig przeniesienia planu wydatk6w bie24cych migdzy rozdzialami w wysokoSci
287151,00 zl celem wyodrqbnienia Srodk6w dotycz4cych realizacji zadai wymagaj4cych
stosowania specjalnej organizacji nauki i metod pracy dla:
- &ieci w przedszkolach i oddzialach przedszkolnych w szkolach podstawowych 8 443,eO zl,
- dzieci i mlodzieLlr w szkolach podstawowych, gimnazjach, liceach og6lnoksztalc4cych

i szkolach zawodowych 278 7Aa,OO zl.
Dokonuje sig przeniesienia migdzy paragrafami wydatkow w wysokoSci 2 2OO,OO zl
z przeznacznniem na wynagrodzenia bezosobowe.
Ponadto dokonuje sie zwigkszenia wydatk6w maj4tkowych nastepuJaco:
- dla zadania inwestycyjnego pn. ,Budowa Przedszkola Wiejskiego w Rybnie
(dokumentacja)"

o kwote 40 O00,O0 zl,
- wprowadza sie nowe zadanie pn.,Przebudowa i adaptacja pomieszczei na salg zajgi dla

Przedszkola w Rybnie" w wysokoSci 43 000,00 zl.

Dzlal 851 Ochrona zdrowia
w rozdziale ,Przeciwdzialanie alkoholizmowi" dokonuje sig przeniesienia migdzy paragrafami
wydatk6w bie24cych w wysokoSci 2 510,00 zl z przeznaczeniem na wynagrodzenia
bezosobowe.

Dzlal 852 Pomoc spoleczna
Zwigksza sig dochody i wydatki bie24ce na podstawie Decyzji Wojewody Warmifisko -
Mazurskiego Nr FK 5/2015 z dnia 16 lutego 2015 r. w wysokoSci 89 635,0O zl
z przeznaczeniem na:

r 86 390,00 zl na Swiadczenia rodzinne, Swiadczenia z funduszu alimentacyjnego oraz
skladki na ubezpieczenia emerytalne i rentowe z ubezpieczenia spolecznego,

c 3 245,OO zl oplacenie i refundacje skladek zdrowotnych z budzetu pafistwa na osoby
uptawnrone.

Zmniejsza siq dochody i wydatki bie24ce na podstawie wlw Decyzji Wojewody Warmiisko -
Mazurskiego w wysokoSci 13 188,00 zl.

Dokonuje sie przeniesienia miEdzy paragrafami wydatk6w bieZ4cych w wysokoSci 5 603,00
zl z pr?nznaczeniem na wyplate dodatkowego wynagro dzenia rocznego, zakup ustug
pozostalych, oplaly z tytulu zakupu uslug telekomunikacyjnych, podr62e slu2bowe krajowe
oraz szkolenia oracownik6w.
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Dztal 853 Pozostale zadarda w zakresle polttyki spolecznej
Zwigksza sig dochody i wydatki w wysokoSci | 738,43 zl dla projektu pn. ,R6wna6 szanse"
z Programu Operacyjnego Kapital Ludzki - wyrown5 vanie szans edukaryjnych
i zapewnienie wysokiej jakoSci uslug edukacyjnych Swiadczonych w systemie oswiaty
vt cz-e$ci z Bud2etu Paf-rstwa (Srodki pozostale z 2014 r.l.

Dztal 854 Edukacyjna opieka wychowawcza
Zwigksza. sie wydatki biei4ce w wysokoSci 5 500,00 zl z przeznaczeniem na stypendia
dla uczniow, w tym 5 000,00 z1 stypendia naukowe, 500,00 zl stypendia sportowe.

Dztal 9OO Gospodarka Kornunalna i ochrona 6rodowlska
Wprowadza sie dochody i uydatki bieZ4ce w wysokoSci 50 000,00 zl z przeznaczeniem
na realizacje zad,ania bieincego pn. ,Usuwanie wyrob6w zawierqj4cych azbest z terenu
Gminy Rybno" w 2015 roku.

Dzial 926 Kultura fizyczna
W rozdziale "Obiekty sportowe" dokonuje siq zmniejszenia planu wydatk6w bieiacych
OSrodka Sportu i Rekreacji w Rybnie o kwotg 46 000,00 zl.

Wprowadza sig dotacje celow4 na finansowanie lub dofinansowl'r,vanie z-adan zleconych
do realizacji organizacjom prowadz4cym dzialalnoSi po2rytku publicznego w wysokoSci
80 000,00 21.

Prznwodnicz4cy Rady otworzyl dyskusjg na projektem uchwaly. Wobec braku pytai zamknal
dyskusjq. Po odczytaniu projektu uchwaly poddal go pod glosowanie.

Rada Gmlny w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnoScl
15 Radnych, Jednoglognle glosaml:
- LS - ,,za',
- O - ,,przeclw"
-O - ,,wstrzymqi4cych sig"
podJgla uchwale Nr W/3O/15 w sprawle zmlan w budirecle Gminy Rybno na 2015 rok
Uchwala stanowi zalacznik do protokolu.

3l wvlonienia przedstawicieli Radv Gmlnv Rvbno w charakterze czlon&6w
wchodzacvch v sklad Radv Srolecznel Samodzleluego PubliczaeEo Gmlnnego Zakladu
oplekl Zdrowotrei w Rybno
Przewodnicz4cy Rady udzielil glosu Radnemu - Panu Piotrowi Kamifrskiemu.

Radny - Pan Piotr Kamitrski: ,,na wspolnym posiedzeniu Komisji dnia 5 marca, do Rady
Spolecznej SPG ZOZ w Rybnie zaproponowano kandydatury Radnych Pana: Ma ana
Granicy, Dariusza Karbowskiego oraz Bogdana Wantowskiego.
Nastepnie Przewodnicz4cy Rady zwrocil sig z pytaniem do zaproponowanych kandydatow,
czy wyra2aja zgodg na kandydowanie. Poszczegolni kandydaci wyrazili zgodg.

Przewodnicz4cy Rady po odczytaniu projektu uchwaly poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci
15 Radnych, glosami3
- L4 - ,,"a",
- O - ,rptzeclw"
-I - ,,wstrzymujqcych sig"
podjgla uchwale Nr IVl31/15 w sprawle wylonienla przedstawlclell Rady Gmlny Rybno
w charakterze czlonk6w wchodzq,cych w sklad Rad.y Spolecznej Samodzlelnego
Publlcznego Gminnego Zakladu Oplekl ZdrowotneJ w Rybno.
Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.
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4lpowolanla Radv Spolecznei Sarnodzlelnego Publlcznego Gminnego Zakladu Opiekl
Zdrowotnel rp Rvbnle

Przewodnicz4cy Rady po odczytaniu projektu uchwaly poddal go pod glosowanie.

Rada Gmlny w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno3cl
15 Radnych, jedtrogloSnle glosaml:
- t5 - ,,2a",
- O - ,,przeclw"
-O - ,,wstrzymujqcych slg"
podjela uchwale Nr IV/32l15 w sprawle powolanla Rady Spoleczncj Samodzielnego
Publlcznego Grninnego Zakladu Opieki Zdrowotnej w Rybnle.
Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

5l przviecia programu oplekl nad zwierzetami bezdomnvml oraz zanoblegaula
bezdornnoSci zwierzat na terenie Gminv Rvbno

Przewodnicz4cy Rady udzielil glosu Radnemu - Panu Piotrowi Kamifrskiemu.

Radny - Pan Plotr Kamhiskl: ,,Komisje na posiedzeniu pozyt)'wnie zaopiniowaty projekt
niniejszej uchwaly".

Nastepnie Przewodnicz4cy Rady otworzyl dyskusjg nad projektem uchwaly.
Glos w dyskusji zabrali:

Radny - Pan Plotr Rydel: ,,ile kosztuje ten program opieki nad zutierzgtanni? Chcialem
zauwairy1 pewn4 nielogicznosi tego programu. Z jednej strony m6wimy o ochronie ^ ierz4t,
a z drugiej strony m6wimy o tym Zeby dokarmia6 wolno2yj4ce koty. Jakie mo2liwoSci maj4
mySliwi co do odlawiania tych psow?'

W6Jt Gntny - Pan Tornasz Wegrzynowski: ,,mySliwi maja prawo polowae na z\ rierz,eta,
kt6re zgodnie z ustaw4 prawo lowieckie s4 wyliczane jako zurier4ta lowne. Do z\ttierz4t
lownych 

^ie 
z.alicza sie psow ani kot6w."

Wlceprzewodniczqcy Rady - Pan Dariuaz Tara wyjaSnil, 2e kwota przeznaczona na ten cel
okreslona jest w programie.

Radny - Pan Plotr Kamiiski: ,,niedawno byl Pan Kordecki, kt6ry przedstawil piEknie
wybudowane schronisko. Bezdomnych ps6w i kotow jest coraz wiecej. One b9d4 oddawane
do schroniska, tyko kto bgdzie za nie placil. Dzisiaj m6wimy o kwocie 4 OOO,OOz\, a
niebawem kwota ta 1Jj.oae byc wy2sza."

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wggrzynowskl: ,,taka sytuacja zmusi nas do tego, 2e bedziemy
musieli chipowa te zwierzeta."

Radny - Pan Plotr Rydel: ,,czy mamy policzone psy? Czy jest to tylko deklaracja
wlaSciciela?"

Soltys wsl Rybno- Pan Henryk WiSniewskl: ,,co roku temat chipowania sie powtarza, a my
nic nie robimy w tym kierunku. Jest wiele takich osob, kt6re zaniiaj4 iloS6 ps6w skladaj4c
deklaracjg. Oplata za psa lOzl a szczepienia psa kosztuja o wiele wigcej."

Radny - Pan Dariusz Karbowskl; ,,mobemy wyj6i z takim wnioskiem, aby przeprowadzil
komisjq. W6wczas powolamy ur4dnika z Urzgdu Gminy i dzielnicowego."

Wiecej pytafl nie wniesiono. Przewodnicz4cy Rady zamkn4l dyskusjg. Po odczytaniu projektu
uchwaly poddal go pod glosowanie.
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Rada Gmlny w glosowaniu jawnym na ustawocry strad Rady 15 Radaych w obecnoScl
l5 Radnych, glosami:
- t4 - ,,2a",
- O - ,rprzeclw"
- 1 -,,wstrzymuJ4cych slg"
podJgla uchwalg Nr IVl33/15 w sprawle przyjecia programu oplekl nad zwlerzetaml
bezdomnyml oraz zapoblegania bezdomnoScl zwierzqt na terenie Gmlny Rybno.
Uchwala stanowi zalacznik do protokolu.

6lwyraiepla zgodv na obciqienle sluiebno6cia przesvhr nleruchomo6cl stanowlacei
wlasno36 Gmlnv Rvbno

Przewodnicz4cy Rady udzielil glosu Radnemu - Panu Piotrowi Kamifrskiemu.

Radny - Pan Plotr Kanl6skt: ,,Komisje na posiedzeniu pozyty.lvnie zaopiniowaly projekt
niniejszej uchwaly'.

Nastgpnie Przewodnicz4cy Rady otworzyl dyskusjg nad projektem uchwaly.

Wobec braku pytafi zamkn4l dyskusje. Po odczytaniu projektu uchwaly poddal go pod
glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu Jawuym na ustawowy sklad Rady lS Radnych w obecuo6cl
15 Radnych, Jednogloinie glosaml:
- 15 - ,,2a",
- O - ,,przeclw"
-O - ,,wstrzymuJqcych sig"
podJgla uchwale Nr IVl34l15 w sprawle wyra2enla zgody na obcl42enie sluzebnosciq
przesyfu nieruchomo6cl stanowl4cej wlasno36 Gmlny Rybno.
Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

7l wvraienla zgody na sDrzedai nieruchomoscl

Przewodnicz4cy Rady udzielil glosu Radnemu - panu piotrowi Kamif-rskiemu.

Radny - Pan Plotr Kamltrski: ,,moja propozycja jest taka, aby wstrzymai si7 z.e sprzeda24
tej dzialki do czasu kupna nowej. Bo je2eli nie bqdziemy wlasnego gruntu na papierze, a
pozbgdziemy sie tego, to Zeby nie bylo tak, 2e ktoS sie wycofa i bgdziemy musieli kupii grunt
w calkiem innej lokalizacji i za cal.kielrr inne pieni4dze."

W6Jt Gminy - Pan Tonrasz trlggrrynowski: ,,pros4 bardzo, to nie sa dw2e pieni4dze i,.eby
mialy wplyrv na bud2et Gminy. Ale chca poinformowae,2e dzisiaj podpisalismy porozumienie
z Pani4 Dawidowicz na kwotg 25 OOQ,QOz\.
Przewodnlczqcy Rady-Pan Andrzej Kornackl: ,,mySlg panie Wojcie, Ze nic nie stoi na
przeszkodzie aby podj4i te uchwale na nastgpnej sesji, jeZeli jest taka wola Rady."

W6jt Gmtny - Pan Tomasz lVggrzynowskl: ,,2 tym, Ze p62niej wptyn4 pieni4dze. Wola
mieszkatrcow byla taka, Zeby j4 sprzedae."

Wceprzewodnlczqcy Rady - Pan Darlusz Tara: ,, uwazam, Ze jeaeli mieszkaricy na
zebraniu wiejskim podjqli decyzjg o sprzeda2y, to ja bym sie do tego przyd'ylll Uszanugrny
ich wo19. Skoro jest mo2liwoSi kupna za 25 000,0021, bo je2eli kwota wzroslaby do
50 000,0021 to moge zapewnii, 2e bede glosowal przeciw."

Radny - Pan Piotr Kamiriskl: ,,nie jestem przeciwny sprzed,aZy tej dzialki. Ale co bgdzie
jezeli ta Pani sig wycofa ze sprzedairy?"
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W6jt Grntny - Pan Tomasz Wggrzynowskl: ,,to jest juZ nie moZliwe."

Radny - Pan Plotr Kamliskl: ,,mo2e sig wycofai. Je2rli pieni4dze ze sprzedairy uzyskamy
za p6l roku, to chyba nic takiego sig nie stanie, a myjednak mamy tak4 kartg przetargow4."

W6Jt Gminy - Pan Tomasz Wggrzyuowski: ,,moi.emy poczekae ."

Wigcej pytarl nie wniesiono. Przewodnicz4cy Rady poddal pod glosowanie wniosek Radnego
Pana Piotra Kamiriskiego o wyl4czenie uchwaly z porz4dku obrad.

Rada Gminy w glosowanlu Jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnycb w obecnogci
15 Radnych, glosaml:
- ll - ,,2a",
- 3 - ,,przeciw"
-I - ,,wstrzymujqcych sle"
Przyjgla wniosek wyl4czeniu z porz4dku obrad uchwaly w sprawie wyra2enia zgody na
sprzeda2 nieruchomoSci.

8lprzviecia Lokalpego ProEramu qlspleranla Edukacii Uzdolnionvch Dzlecl I Mlodzleiy
Grninv Rvbno

Prz.ewodnicz1cy Rady udzielil glosu Panu Janowi Sokolowskiego, kt6ry przedstawil projekt
uchwaly oraz propozycjg zmian.

Nastepnie Przewodnicz4cy Rady otworzyl dyskusjg nad projektem uchwaly.

Wobec braku pytai zamkn4l dyskusjE. Po odczytaniu projektu uchwaly poddal go pod
glosowanie.

Rada Gminy w glosowanlu Jawnym na ustawowy sLlad Rady 15 Radnych w obecuoSci
15 Radnych, jednogloSnle glosaml:
- 15 ' ,rza",
- O - ,,przeclw"
-O - ,,wstrzymuj4cych sie'
podjela uchwale Nr IV/35/15 w sprawie przyJgcla Lokalnego programu Wspieranla
Edukacji Uzdolnlonych Dziecl I Mlodzleiy cmlny Rybno.
Uchwala stanowi zalacznik do protokolu.

9lprzviecia regulanlnu okreSlalacego szczeq6lowe warunki udzielanla stvpendlum
naukowego W6ita Gnrlny Rvbno za wvnlkl w nauce. formv i zakres tel pomocv oraz
trvb DosteDowatrla

Przewodnicz4cy Rady udzielil glosu Radnemu - Panu Piotrowi Kaminskiemu.

Radny - Pan Plotr Kami6ski: ,jeircli chodzi o propozycjg przyznawania stypendium dla
poszczeg6lnych klas, to po dzisiejszych konsultacjach z pani4 Dyrektor, gdzie
uwzglgdniliSmy Sredni4 u dzieci 5,56, a tak naprawde pW tej Sredniej skorzystaloby
niewielu uczniow i tylko z gimnazjum ,bo takiej Sredniej nikt nie jest w stanie uzyskai w
liceum i szkole zawodowej. Dlatego proponujemy:
-klasa IV-VI szkola podstawowa- Srednia 5,50;
- klasa IIII liceum- Srednia 5,O ;

- klasa I-III szkola zawodowa - 4,50.
Tojest propo21/cja. Kolejna poprawka dotyczyla kwestii skladania wniosku o stypendium.
Wnioski beda skladali dyrektorzy w terminie do 31 stycznia i 10 lipca.,,
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Ptzewodulczqca Rady Powlatu Dzlaldowskiego - Panl Magdalena Anczykowska: ,,
6rednia po wyzej 5,5O - owszem zdarzy sig uczei 7 tak4 sredni4. Ale je2eli chodzi o rok
2Ol3-2O14 i z.a 1 p6lrocze tego roku szkolnego to w liceum nie mielismy takich os6b, kt6re
osi4gnglyby Srednia 5,50. W szkole zawodowej Srednie wynosz4 w granicach 4,50' W
gimnazjum s4 osoby, kt6re osiagaja Srednia 5,50 a zd.arzaja sie przypadki Sredniej 6,0. W
liceum rzadko kt6ry uczefl osiaga tak4 Srednia."

Wceprzewoduicz4cy Rady - Pan Dariusz Tara: ,je2eli przyjelibySml Srednia 5'0 to okat:ite

sie 2e uczniow uprawnionych jest prawie 30 i kwota tego stypendium bgdzie wynosila 2021.

Nie chodzi [) przeciez o to, aby ta kwota byia symboliczna, ale zeby byla wy2sza r

preferowala wigksz4 iloSi uczni6w."

Przewodnicz4ca Rady Powiatu Dztaldowsklego - Pari Magdalena Anczykowskaz ,,bardzo
wa2nym aspektem calego funkcjonowania sa Srodki, bo od nich bedzie zale2alo na co nas
stai.'

Radny Powlatu Dzialdowskiego - Pan Bogdan Kopaiskl: ,jakie s4 kryteria tego
stypendium?"

W6Jt Gniny - Pan Tonasz Wggrzynowskl:,, oceny i bardzo dobre zachowanie."

Radna - Panl Agnieszka Wysocka: ,,mysle, Ze nie wazne jest jak4 sume stypendium
otrzymai4 ci uczniowie, wazne jest, 2e w og61e dostan4. Nie jest powiedziane, 2e w
nastepnym roku nie bgdziemy mogli przeznaczy6 wiecej pieniedzy na stypendia.

Nastgpnie Przewodnicz4cy Rady poddal pod glosowanie proponowane zmiany w zakresie
Sredniej ocen, uprawniaj4cych do ubiegania sig o stypendium: stypendium otrzymruja'
uczniowie:
- klas IV-VI szkoly podstawowej, kt6rzy uzyskali Srednia 5,50 i co nqjmniej bardzo dobr4
ocene z zachowania;
- klas l-lll gimnazjum, kt6rzy uzyskali Srednia 5,50 i co najmniej bardzo dobr4 ocene z
zachowania;
- klas I-III liceum, kt6rzy uzyskali Srednia 5,0 i co najmniej bardzo dobr4 ocene z
zachowania;
- klas I-l szkoly zawodowej, kt6rzy uzyskali Srednia 4,5 i co najmniej bardzo dobr4 oceng z
zachowania;
Rada Gmtny w glosowaniu jawnym na ustawowJr sklad Rady 15 Radnycb w obecnoScl
15 Radnych, Jednogloinle glosaml;
- 15 - ,,2a",
- O - ,,przeclw"
- O - ,,wstrzynuJqcych stg", przyJgla proponowane zmlany,

Nastepnie po odczytaniu projektu uchwaly Przewodnicz4cy Rady poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowatrlu Jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno5cl
l5 Radnych, jednoglo5nie glosami:
- t5 - ,,2a",
- O - ,,przeciw'
-O - ,,wstrzymuJqcycb sig"
podjgla uchwale Nr IVl36/15 w sprawle przyJgcla regulamlnu okre6lqiqcego
szczeg6lowe warunki udzielania stypendium naukowego W6jta Gminy Rybno za wynlkl
w nauce, formy I zakres tej pomocy oraz ttyb postgpowania.
Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

lolszczeg6lowvch zasad. trvbu przvznawanla i oozbawlanla oraz rodzale I wvsokoS6
stvpendi6w sportowych. nasr6d i wvr6inlei W6ita Gmlnv Rybno za wynlkl sportowe

Wzewodnicz4cy Rady udzielil glosu Radnemu - Panu Piotrowi Kamifrskiemu.
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Radny - Pan Plotr Kamliski poinformowal, Ze projekt tej uchwaty byl r6wniez
przedmiotem dyskusji na posiedzeniu Komisji. Wskazal, 2e wedlug niego kryteria
ptzyzna-wania tego stypendium s4 bardzo wysokie.

Nastgpnie Przewodnicz4cy Rady otworzyl dyskusjg na projektem uchwaly. Glos w dyskusji
zabrali:

W6Jt cmtny - Pan Tomasz Wggrzynowskl: ,,ta uchwala jest podejmowana pod jedn4
osobg. Mlody chtopak z Gralewa-Stacji Awiczy w klubie w Ciechanowie. Osi4ga naprawdg
wysokie wyniki Jego mama zvracala sig juZ wcze6niej do samorzqdu o pomoc. To s4
niewielkie pieni4dze, jednak2e naleiry takie osoby promowai.

Wiecej pytari nie wniesiono. Nastepnie po odczytaniu projektu uchwaly Przewodnicz4cy
Rady poddal go pod glosowanie.

Rada Gnrlny w glosowanlu Jawnym na ustawovrlr strad Rady 15 Radnych w obecno3cl
15 Radnych, Jednoglo3trle glosami:
- 15 - ,,2a",
- O - ,,przeclw'
-O - ,,wstrzymujqcych sle"
podJgla uchwale Nr IVl37l15 w sprawie szczeg6lowych zasad, trybu przyznawanla i
pozbawlanla oraz rodzaJe I wysokoS6 stypendi6w sportowych, nagr6d i wg62nlei
W6jta Gntny Rybno za urynlki sportowe.
Uchwala stanowi zalacznik do protokolu.

lllokreSleaia krvteri6w naboru do publlcznego przedszkola oraz oddzial6w przv
szkolach podatawowvch na drugim etaDle Dostepowanla rekrutacyln€Eo oraz
dokument6w nlezbednvch do ootwlerdzania tych &rvteri6w

Przewodnicz4cy Rady udzielil glosu Radnemu - Panu Piotrowi Kamiiskiemu.

Radny - Pan Piotr Kaurliskl poinformowal, 2e projekt tej uchwaty byl r6wnie2
przedmiotem dyskusji na posiedzeniu Komisji.

Nastepnie Przewodnicz4cy Rady otworzyl dyskusjg na projektem uchwaty. Wobec braku
pytafl zamkn4l dyskusjg, po odczytaniu projektu uchwaly Przewodnicz4cy Rady poddal go
pod glosowanie.

Rada Gmlny w glosowaniu jawnyn na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnoscl
15 Radnych, Jednoglo€nle glosami:
- 15 - ,,2a",
- O - ,,przeciw"
-O - ,,wstrzymuj4cych slg"
podJgla uchwalg Nr IVl38/15 w spraele okreSlenia kryterl6w naboru do publlcznego
przedszkola otaz oddzlal6w przy szkolach podstawowych na drugirrr etapie
postgpowania rekrutacyjnego oraz dokument6w nlezbgdnych do potwierdzania tych
kr5rteri6w,
Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

l2lzmlenlaJqca uchwalg w sprawle ustalenla regulaminu w5rnagradzania nauczyclell
zatrudalonyeh w szkolaeh i plac6wkach prowadzonych przez Gnlng Rybrro

Przewodnicz4cy Rady udzielil glosu Panu Janowi Sokolowskiem, kt6ry poinformowal,2e
projekt tej uchwaly wprowadza zmiar:e co do terminu prryznawania dodatku mog'wacyjnego
dla nauczyciel. Przyjmuje siE, aby prz'rznanie dodatku zanrLykalo sig w roku kalendarzowym.
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Nastepnie Przewodnicz4cy Rady otworzyl dyskusje na projektem uchwaly. Wobec braku
pytari zamkn4l dyskusjE, po odczytaniu projektu uchwaly Pv.ewodnlcz4cy Rady poddal go
pod glosowanie.

Rada Gminy w glosovanlu Jawnyn na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6cl
15 Radnych, jednoglo3nle glosaml:
- 15 - ,rza",
- O - ,,przeciw"
-O - ,,sstrzymujqcych sig"
podJgla uchwale Nr fvl39/15 w sprawle ucbwaly
ustalenia regulamhu wynagradzanla nauczycieli
plac6wkach prowadzonych przez Gmiug Rybno
Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

zmierdd4c4 uchwalg w sprawie
zatrudnionych w szkolach I

l3llltwldacjl sarnorzadoweeo zatladu bud2etowego w celu zawi4zanla sp6lkl z
ograniczona odpowledzlalnoScla

Przewodnicz4cy Rady udzielil glosu Radnemu - Panu Piotrowi Kamifrskiemu.
Radny - Pan Plotr Kamliskl poinformowal, 2e projekt tej uchwaty byl rownie2
przedmiotem dyskusji na posiedzeniu Komisji.

Nastgpnie Przewodnicz4cy Rady otworzyl dyskusjg na projektem uchwaly.
Glos w dyskusji zabrali:

Radny - Pan Plotr Kanlriskl: ,,uwa2am, Ze do tej pory nasz zaklad gospodarki komunalnej
funkcjonowal tak jak funkcjonowa.l. Ma w swoich zasobach to co ma, chwalii sig nie ma
czym. ByliSmy z Kurzgtniku i widzieliSmy, jak to tam funkcjonuje, jaki zasobem dysponuje
prezes. To dziala i nie jest wzigte nie wiadomo sk4d. To na siebie zarabia, maj4 sprzgt kt6ry
pracuje nie tyko u nich. Bede za tym, aby zlikwidowai dzialaj4cy na dotychczasowych
zasadach nasz zaklad gospodarki komunalnej."

W6Jt Gmtny - Pan Tomasz W€grzyrowski: ,,dzisiaj mieliSmy przetarg na wodoci4gowanie.
Nasz zaklad nie stawal do przetargu bo nie mo2e. Wiqc 80 OOO,OOzI poszlo poza zaklad.
Prznciea zaklad. moglby to robii, tylko nie ma formuly prawnej. JeLeli zakJad. uzyska
osobowoSi prawn4, bedzie mogl wzi4i kredyt, nie m6wi4c juZ o amortyzacji. Sytuacja nas
zmusza, abySmy stworzyli sp6lk9. Docelowo pracowad tam bgdzie 16 do 20 os6b. Na pewno
cena wody i kanalizacji nie wzroSnie, bo zawsze o cenie wody decyduje Rada Gminy. Na
dzisiaj przy obecnej formie prawnej, dochodem zakladu jest tylko woda i kanalizacja. Tutaj
potrzeba, aby inne 2r6dla byly dochodowe, np. rozbudowa wodociqg6w, rozbudowa
kanalizacji czry usuwanie przydroLnych drzew. Musimy kupii szereg urz4dzeh do tego
zakladu. Place tych pracownik6w, oni musza godnie zarabiai. Wszyscy pracownicy przejda
do sp61ki, nikt nie straci pracy."

Przewodnlczqcy Rady - Pan AndrzeJ Kornacki: ,,nte zawsze bylem przekonany, ale po
prezentacji dzialania sp6lki w Kurzetniku oraz stosunek mieszkaric6w do tej sprawy,
wptynety na moj argument ,,2a" \ilr'ridacj4 zakladu w tej formie."
Wiceprzewodniczqcy Rady - Pan Dariusz Tara r6wnie2 wskazal na po4.'ty.!vny stosunek
mieszkaicow Gminy co do sprawy likwidacji aktualnej formy prawnej zakladu.

Raduy - Patr Plotr Rydel: ,, tez ma odczucia, irc potrzebne s4 zmiany. ByliSmy w
Kurzetniku ...bylem w Nowym MieScie Lubawskim i okazuje sig, 2e nasze K6lko Rolnicze
wygrywa tam przetargi i wykonuje bardzo dobr4 robotg. Bylym ostrozny z sugesti4, Ze nasz
zaklad bedzie wygrywal przetargi z innymi podmiotami, ktore beda startowaly w
przetargach. Zdaje sobie sprawg, 2e pewne roboty b9d4 przydzielone z rurzed]u. Ale juz taka
inwestycja, jak kanalizacja Hartowiec-Rybno, mySlg 2eby nie miei, zbyt du2ych oczekiwan.
Dobrze byloby aby zaklad pracowal jak najlepiej, ale jestem za tyrr, Aeby byla mo2liwoSi
konkurencji."
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W6Jt GDtny - Pan Tomasz Wggrzynowskl: ,,czas usamodzielnii ten podmiot, bo sytuacja
nas do tego zrl:'usza. Nigdzie juZ nie ma takiego zakladu w tej formie prawnej."

Radny - Pan Bogdatr Wantowskl: ,jaka jest gwarancja staloSci ceny za wodg?"

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wggrzynowski: ,,zaws7'e cene wody i kanaliza.cji ustala Rada
Gminy."
Radny - Pan Marian Granica: ,,odno6nie cen, jak Pan powiedzial, Ze to Rada decyduje, a
je2eli prezes przyniesie kalkulacjg i powie, 2;e mu sig po prostu nie kalkuluje i musi podnieSi
ceng wody na 5z! a kanalizacji na l0zl. I co wtedy powiedz4, 2e to Rada Gminy tak
z.decydowala?"

W6jt Gmtny - Pan Tomasz Wggrzynowski: ,,w tej chwili jest tak samo tylko, 2e dotujemy
ten zaklad. Nie ma zagro2enia, 2e cena wody i kanalizacji wzroSnie. Zawsze Paistwo
bedziecie decydowali o tym. Kalkulacje mog4 byi wyg6rowane, ale to w6wczas prezes bedzie
musial powzi46 odpowiednie decyzje. To jest podmiot rynkowy on musi funkcjonowai."

Palr Marlan Ligman: ,,moim wystapieniem nie mam zamiaru wpll'wai na decyzjg Rady.
Natomiast nasuwa mi sig szereg pytai, kt6re w tym momencie i ja i Rada powinna sobie
postawie i Pan Panie Przewod,nicz4cy te2. O slusznoSci tych pytafi przekonala mnie
wypowiedZ Pana Starosty, ktory dui,o mowil na ten temat, ktory powiedzial, ).e zmiana formy
prawnej takiego zakladu powinna byi poprzedzona doglebna analiza. Wobec tego:
Czy taka analiza Panie Przewodnicz4cy zostala przeprowadzona? Chcialbym zapytai Pana
Przewodnicz4cego, je2eli taka analiza zostala przeprowad.zona, to czy zna Pan koszty? Bojak
slyszalem, teraz bede sig posilkowal wypowiedziami Pana W6jta na zebraniu wiejskim w
Rybnie, Ze bgdzie to sp6lka, do kt6rej bgdzie powolany z.arz4d, prezes wiem, 2r beda
potrzebni. To Zeby wygrywai, przygotowlnvai odpowiednie specyfikacje do przetargu,
ogrywai konkurencje i zarabiae jeszcze na inwestycji, to lrzeba umiei sporz4dzai takie
specyfikacje. Wigc na pewno b9d4 potrzebni fachowcy. Czy s4 znane koszty utrzymania
takiego personelu?
Druga sprawa to podatki. Wiem, 2e aktualny podmiot, zaklad gospodarki komunalnej nie
placi podatkow, bo to bez sensu, 2eby Gmina placila za siebie podatki. A je2eli ma byi to
spolka, kt6ra bgdzie pracowac na zasadach rynkowych to mamy dwie moZliwoSci: albo ta
sp6lka odprowadza podatek do Gminy, albo Urz4d Gminy zwalnia z podatku te sp6lke.
Jebeli zwalnia, to Urz4d Gminy zrezygnuje z podatk6w i rezygnuje z subwencji podatkowej.
Je2eli sp6lka ma placii podatek, to czy Par' Przewodnicz4cy zna wielkoSi w jakiej ten
podatek bgdzie odprowadzany? Bo podatek od prowadzonej dzialalno6ci wcale nie musi byi
obci42eniem dla tej spolki, ale podatek od maj4tku to ju2 bardziej powa2na sprawa, bo ten
zaklad komunalny wart jest miliony. Bo to wartosi oczyszczalni Sciek6w, bo to jest wartose
wszystkich stacji pozyskiwania i uzdatniania wody, bo to jest wartoSC przepompownr,
wartosi sieci kanalizacyj nej, wodoci4gowej. Czyli ka^dy sprzet powinien byi opodatkowany.
Czy Pan przewodnicz4cy zna odpowied2?
Wracaj4c do tematu specyfikacji, do tego aby przetarg wygra6, potrzebnych jest kilka
dokument6w. Je2eli ta spolka bgdzie przystepowala w Gminie, to pewne rz,eczy (noZna
ominai. Ale wigkszoSi inwestor6w 24da np. gwarancji bankowej na wykonanie danej
inwestycji. Jeieli ta sp6lka bgdzie zadluiona, bo jak powiedzial Pan W6jt szereg maszyn i
urz4dzefi bgdzie kupowanych pod kredyt hipoteczny, to jaki bank zechce udzielii gwarancji
tej spdlce na wykonanie inwestycji. Druga rzecz to referencje, kt6re taka firma, sp6lka musi
uzyskai od inwestor6w, u ktorych dotychczas byly wykonywane takie inwestycje. Wigc p6ki
co na takie referencje ta sp6lka, jako samodzielny podmiot nie bgdzie rnogla liczyc.
Panie Przewodnicz4cy, bgdzie wszystko dobrze jeLeli tej spolce uda siq wejSi na rynek
inwestycyjny, wygrywac przetargi, to bqdzie wszystko dobrze. Starczy na utrzlmanie
personelu i splatg kredytu hipotecznego. Ale czy ktoS sobie odpowiedzial na pytanie, co
bedzie w momencie, kiedy ta sp6lka nie bgdzie mogla podbi6 konkurencji. Co bgdzie je2eli
nie bqdzie zarabiae, co bgdzie je2.eli bardzo drogie maszyny, ktore maj4 by6 zakupione, co
bgdzie jeLeli nie uda sig wejSi na rynek inwestycyjny? Niech sig tylko Pan przewodnicz4cy
zastanowi, czy w takim momencie sta6 Gming, aby splacad ten kredyt hipoteczny skoro
wi.emy, 2.e te pieni4dze sa potrzebne na inwestycje. A je2eli nie to powiem tak, prosty krok tej
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sp6lki jest taki, 2e znajdzie sig ktoS z pienigdzmi i wykupi tq hipotekg. Wtedy bgdziemy mogli
powiedziei, Zegnaj sp6lko.
Wigc Panie Przewodnicz4cy, czy rnann Pan gwarancjg, Ze tak sie nie stanie?"

Przewodniczqcy Rady - Pan AndrzeJ Kornacki: ,,Panie Marianie zwraca sig Pan
szrT.egolr^ie do mnie, tak jak by to tylko moimi rgkami ta uchwala byla przeglosowywana. Ja
tylko prowadzg obrady sesji tak, jak Pan kiedyS prowadzil. To cala Rada decyduje tak czy
inaczej. Je2eli bgdzie r62nica zdafr to i tak zdecyduje wiekszoSi.
Czy doglebnie analizowalem? ProszE Pana doglebna analizg musz4 przeprowadzie fachowcy,
nie ja. Ja opieram sig na dyskusji z osobami, kt6re ju2 cos takiego wprowadzily. ByliSmy
zobacz5,6 jak to dzia1.a. Czy to jest dobre czy zle. Nikt na dzieit dzisiejszy na to nie odpowie.
Pan teZ o tym nie wie.'

Pan Marlan Llgman: ,,powolalem sig na slowa Pana Starosty, kt6ry dla mnie jest
autorytetem. Dlatego postawilem to pytanie, czy taka analiz,€, zostala przeprowadzona?"

Przewodnlczqcy Rady - Pan Andrzej Konrackl: ,,pytal Pan o koszty - o co dokladnie Panu
chodzi?"

Pan Marian Ligman: ,,koszty, - pierwsza sprawa to Iudzie, kt6rzy zostana zatrudnieni,
kompetentni w celu prowadzeni tej sp6lki. Pan W6jt rrrowllo zarzqd,zie i prezesie. To s4
koszty, bo nikt nie przyjdzie pracowa6 za lOOOzl. Nastgpne koszty-co planuje sr9 z
podatkiem?"

Przewodlricz4cy Rady - Pan AndrzeJ Kornacki: ,jei'eli chodzi o koszty, bo m6wil Pan, 2e
bed4 zatrudnieni ludzie. Je2eli jest spolka i powolana jest rada nadzorcza, prezes, to te
koszty firma wypracowuje. To nie jest tak, 2e Rada Gminy daj4c wolna reke wyloiry z
bud'2etu Gminy. Po to maja byi zmiany, aby ta spolka mogla zarobi6 sama na siebie. Je2eli
chodzi o podatki, to wystarczy zglosic sig do referatu podatk6w, bo jak Pan zauwail nie jest
to t5rlko samoch6d ale wiele innych urzqdzei. ByliSmy w Kurzgtniku i tam zaklad, ktory
funkcjonowal w takiej samej formie jak nasz, te| mial problemy. Kiedy zostal przeksztaicony
w sp61k9 to rocznie ma dochodu 1 000 000,0021. Co do kredytu hipotecznego, to niech mi
Pan odpowie, czy Gmina w tym stanie jaki jest dzisiaj, czy ten zaklad podlegly Gminie, mo2e
brac jakiekolwiek kredyty, brai w leasing jakiekolwiek maszyny, urz4dzenia? W tej chwili
mamy to co mamy."

Pan Marian Llgman:,, nie na tym rzecz polega, aby zaloirye sp6lkg i zadluiryt j4
maksymalnie. Chodzi o to zeby rzecz wprowadzai malymi krokami. Nie znam zakladu, na
ktorym siq Pan wzoruje i Rada, ale na pewno dochodzili do tego maja sukceslrvnie. Nikt nie
poni6si ryzyka zeby zadltiry.. tak4 firme na miliony a potem czekae, co z tego wyniknie."

Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej Kornacki: ,,Zeby cokolwiek zrobie, to naleiry zmienie
podstawy prawne, bo inaczej nie ma moZliwoSci'.

Pan Marlan Llgman:,, dla mnie juZ mo2e byi podjqta uchwala, ale czy ktos przeanalizowal,
co chce zrobii? Migdzy innymi i Pan."

Przewodnlcz4cy Rady - Pa! AndrzeJ Kornacki: ,,dobrze, 2e pan zauwahyl, 2e migdzy
innymi i ja. Chca tylko zaznaczye ,2e w tej sprawie nie do koica jest tak, jak pan m6wi, 2e
tylko trzeba zadlu2ryi-nie zrozumialem Pana sugestii."

Pan Matlan Llgman: ,,powiedzialem tylko, 2e posilkujg sig wypowiedziami pana Wojta. Na
moje oko zaklad wart jest miliony zlotych. Pan Wojt podkre6lil , 2e bgdzie to kredyt
hipoleczny."

W6Jt Gmiuy-Pan Tomasz Wggrzynowskl: ,, cieszy mnie Panie Ligman, Ze sie pan interesuJe
dzialalnoSci4 zakladu. Powoluje siE Pan na Staroste. Ale proszg zwr6cii uwagg, 2e pan
Starosta, kiedy byl burmistrzem przeksztalcil wszystko w sp6lki, bo wiedzial, 2e nie ma
innego wyjScia. M6wiac o tym, do czego nasz zaklad zmierza sprzgl, ludzie, to mowilem o
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docelowym rozmiarze, bo nam nie jest potrzebny zaklad na 60 os6b, nam jest potrzebny
zaklad do 20 os6b. Wiadomo, 2e nie zrobimy tego w ci4gu roku, zrobimy to krok po kroku'
Proszg zr.vr6ci6 :uwage, ze te istniej4ce zaklady budowaly swoj potencjal bedac ju2 sp6lk4, nie
zakladem komunalny."

Radca Prawry -Pan Zbignlew Drzystek: ,,pytania, kt6re Pan zadal s4 bardzo istotne.
Jedno z tych pytafr nasuwa pewien scenariusz , 2e ma byd to podmiot, kt6ry stanie do
szerokiej gry rynkowej, do udziaiu w przetargach publicznych. To jest droga stopniowego
rozwoju. Proszg spojrzei na ksztalt uchwaly, jej podstawe prawna. To jest specyficzna
konstrukcja prawna przyjeta w ustawie o gospodarce komuna-lnej i ustawie o hnansach
publicznych. Jest to przeksztalcenie obecnego zakladt gospodarki komunalnej
funkcjonuj4cego w formie zakladu budz€towego w sp6lke prawa handlowego. Uzywany jest
tu termin likwidacja, ale do faktycznej likwidacji nie dochodzi. Ten podmiot bqdzie
funkcjonowal caly czas, wykorzystuj4c ten sam majatek, tych samych pracowlik6w. Sp6lka
przejmie wszystkie zobowiaz,ania i zad,ania obecnego zakladu komunalnego. Mialem liczne
doSwiadczenia z tego typu sp6lkami, niewielkimi. Byly to pomioty, kt6re budowaly na bazie,
tak jak w Mszanowie, gospodarstwa pomocniczego. Te gospodarstwa pomocnicze byly
likwidatorami i przybieraly forme sp6lki. Te sp6lki bardzo d,obrze funkcjonuj4, ocz,ywiScie
zalety to od kieruj4cego t4 sp6lka. Wigc analiza byla wstgpna, bo uchwala jest og6lna, nie
okresla terminu likwidacji. Teraz trzeba przeprowadzit szereg dzialan - inwentaryzacja
maj4tku zakladw, poznai wartoS6 mienia, kt6re jest wlasnoSci4 zakladu ,kt6rym zaklad
dysponuje.
Nastgpna kwestia- w pytaniach podkreSlano wysokie koszty funkcjonowania zarz4du i rady
nadzorczej. W tego typu podmiotach zarz^d. to jest tylko jedna osoba- to jest to samo
stanowisko, jakim jest dyrektor. Rada nadzorcza z mocy prawa musi byi 3 osobowa. W
Mszanowie koszty nieliczne w utrzymaniu rady nadzorczej tj.1000zl miesiecznie. To sa
osoby, ktore maja uprawnienia, wiedzg. Czy to jest koszt, kt6ry zawairy na funkcjonowaniu
nawet zakladu gospodarki komunalnej?
Nastepnie podnoszono kwestie istotna-obci4Zenia podatkowe. Tylko, 2e pytaj4cy zloiryl,2e
sp6lce przeka2e sig caly maj4tek gminy zwraTany z wodoci4gami i karl.alizacj4. Istotnie ten
maj4tek ma znaczn4 warto6i. W tego typu samorzadach taki maj4tek tj.minimum 5 mln.
Wigc jeSli taki majatek bySmy przekazali tej sp6lce, to ocz]'wiScie umorzenie bgdzie znaczne.
I ono bedzie wpllnvalo na funkcjonowanie tej spolki, na koszty wody i koszty Sciek6w. Ale
nikt rozs4dny tego nie robi. Sp6lka jedynie co bgdzie miala na wlasnoSi to te dwie dzialki,
bez wlasnoSci oczyszczalni i urz4dzefi, cala reszta zostanie prz-ekazana sp6ice w
administrowanie. Przy umowie administrowania nie powstaje zobowiqzanie podatkowe. To
nie jest tytul prawny, z ktorego wynika obci4Zenie podatkowe. Wigc podatek od dw6ch
dzialek kilkudziesiEciu arow jest niewielki. Cala reszta to wlasnoSi Gminy przekazana w
administrowanie . ZagroZenie,2e podatki bgd4 wysokie zostalo wyeliminowane Drugim
zagro2eniem, gdyby Gmina prz-ekazala spolce caly maj4tek jest amortyzacja. Przekazywalem
Panu W6jtowi, jakie jest zagro2enie przy przekazaniu calego majatku Gminy zuti4zanego z
kanalizacj4 wodoci4gow4 w sp6lce. Niby istniej zobowiazanie podatkowe, to jest amortyzacja,
kt6ra jest kosztem sp6lki. Amortyzacja od maj4tku wartego 5-6 mln, w skali roku tj,ok. p6l
miliona, taki jest koszt. To zagroienie zostalo wyeliminowane. Blgdem jest przekaznnie
calego maj4tku przez Grning.
Nastgpnie wspominal Pan, jak ten podmiot ma wejSc jak nie bgdzie mial doSwiadczenia. To
istotna sprawa, bo przy ka:2dym przetargu Wkazae doSwiadczenie. Ta spoika bgdzie
powolana, aby wykonywac zadania wlasne gminy, a wigc utrzymanie dr6g, wodoci4gi,
kanalzacja. Proszg popatrzei, jakie pieni4dze id4 do frr'l] zewnetrznych na wykon;'wanie
zadafr wlasnych gminy. To jest sp6lka, ktora w stu procentach bedzie wlasnoScia Gminy. W
tej sp6lce nie ma zam6wietl publicznych przy przekazywaniu jej zadaft. zutiqz.arryc}: np.z
odSnieianiem. Tego typu sp6lki zaczynaj4 od obslugi Gminy. Jak zdobgdzie doSwiadczenie, z
czasem wystartuje na zewnalrz. Taka droga byla wszystkich sp61ek, taka teZ bedzie i tu.
Wiec taka jest odpowied2 na te pytania. fotania wa2kie, trzeba bylo pomySle6 pomySleliSmy
o tym."

Pan Marian Ligman: ,,chcialem Panu mecenasowi podziEkowai, bo rozwial Pan wiele moich
w4tpliwoSci. iefuig, Ze Pan W6jt nie mowil wlaSnie w takim stylu, 2e bedzie stopniowo
dochodzila, a nie ,hura" od pocz4tku. Mam nadziejg, Ze Pan Przewodnicz4cy i cala Rada
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otzymali odpowiedzi, kt6re mnie nurtowaty podejrzewam,2e Paistwo te2. Jeireli tak sig

stalo,2e Pafistwo otrzyrnali odpowiedzi na te pytania, to ja sw6j cel osiqgn4lem'

Pan Stanlslaw Markowskl: ,jestem zatroskany r6wnie2 o to wszystko, co podejmujecie
dzisiaj w naszej gminie Takich spraw bgdzie wiele. Chcialbym podzigkowai Radzie za
zmiany, kt6re jako obywatel mogq sobie przybliizai. Uspokaja mnie to, 2e kadencja Rady
trwa cztery lata. Potem jeSli spolecznoSi zostanie oszukana , dokona innego wyboru."

Radny - Pan Plotr Gurglelewlcz: ,,Panie mecenasie byliSmy w Kurzqtniku i Pani Skarbnik
nie chciala podac dokladnie jaki jest koszt rady nadzorczej. Wiemy nieoficjalnie, 2;e to nie
jest l000zl ale od 2 500 do 3 00021 miesiEcznie."

Radca Prawny -Pan Zbigniew Drzystek: ,,to zaleiry od sp6lki i wlaSciciela spolki. JeSli
ustalono wynagrodzenie sp61ki na wysokim poziomie, to tak maja. Te 100021 to jest realne
wynagrodzenie rady nadzorczej w tego typu sp6lkach."

Wigcej pytan nie wniesiono.

Nastgpnie po odczytaniu projektu uchwaly Przewodnicz4cy Rady poddal go pod glosowanie.

Rada Gmiay w glosowanlu Jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnoeci
15 Radnych, glosaml:
- t2 - ,,2a",
- O - ,,przeclw"
-3 - ,,wstrzymuj4cych sig'
podJgla uchwalg Nr w/4Ol 15 w sprawie likwidacji samorzqdowego zakladu
bud2etorpego w celu zawlqzanta sp6lkt z ogranTczon4 odpowiedzialno6ci4,
Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

141 zmianv rocznego proqramu wsp6lpracy z organizaciami pozarzadowvml

Przewodnicz4cy Rady otworzyl dyskusje nad projektem uchwaly. Glos w dyskusji zabrali
Radny - Pan Bogdan Wantowski: ,,czy z tej kwoty moZemy glosowad tylko na klub sportowy
80 000,0021?"

Radca Prawny - Pan Zblgnlew Drzystek: ,,uchwalaj4c zmiany w bud2ecie ustaliliScie
Pafistwo, 2e w bud2ecie Gminy funkcjonuja dwie kwoty rozpisane na te dwa zadania."

Radny - Pan Piotr Rydel: ,, troche to ciekawe, to czego sie tutaj dowiedzieliSmy. Najpierw
byla informacja, 2e dwie kwoty, Ze Gmina zaistniala wirtualnie. Nikt sie nie zapytat, czy
podmioty gospodarcze, kt6re prowadz4 dzialalnoSi turystyczna, co one potrzebuj 4. Mo2e
by6my najpierw zapytali, czy jest takie zapotrzebowanie. A dzisiaj dowiedzieliSmy sig, 2e
dofinansowujemy te idee z 10 00021 dokladamy 4Q OOOzl. Pan mecenas m6wi, 2e my ju2 de
facto zaglosowaliSmy. "

W6Jt Gminy - Pan Tomasz Wggrzynowski: ,, na dzisiaj ta kwota 130 000,0021 to tylko
plan. Najpierw trzeba przygotowae. zarz4dzenie, przeprowadzid konkurs."

Radny - Pan Plotr Rydel: ,,Pan chyba mnie ZIe zrozumial, bo dzisiaj s4 tu sportowcy,
klorzy prowadz4 klup sportowy, dlatego uwa2am, 2e pytanie czy pieni4dz.e p6jd4 na sport to
nie jest pytanie wirtualne, tylko rzeczl'wiste.'

Radny - Pan Piotr Kamiiskl: ,,czy lr.vota 80 00021 jest przeznaczona tylko na zesp6l
seniorski?o

Pan Radoslaw Waslelewskl - przedstawlclel klubu sportowego poinformowal Radg o ceku
najaki te Srodki zostana przekazane.
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Pan Mlroslaw Karbowskl: ,, chcialby tylko zasygnalizowae, ze

podejmowali uchwale w sprawie zwigkszenia kwoty, bo bqdzie
wiadomo, czy ta kwota przypadnie wlasnie tutejszemu klubowr.

kiedy bedziecie Paristwo
ogloszony konkurs i nie

Kolejne pytanie do Pana W6jta, co ze stanowiskiem, ktore Pan W6jt utworzyl ds.
rozwoju i stowarzyszefl, co zrobil Pan z tym wakatem."

promocJr,

W6Jt Gminy - Pan Tomasz Wggrzynowskl: ,,bylbym spokojny, kto wygra konkurs,
wszystkie Gminy robia takie konkursy i przewa2nie wygrywaja miejscowe kluby'
JuZ dokonalem stosownych zmian w regulaminie organ2acyjnym."

Wie cej pytarl nie wniesiono.

Nastepnie po odczytaniu projektu uchwaly Przewodnicz4cy Rady poddal go pod glosowanie.

Rada Gmlny w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno3ci
15 Radnych, glosaml:
- LL - ,,2a",
- 3 - ,,przeclw"
- 1 -,,wstrzymuj4cych sle"
podjgla uchwale Nr lvl4ll15 w sprawie zrnlany rocznego Programu wsp6lPracy z
organlzacJaml pozarz4dowymi
Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

Ad.14.Wolne wnloski i zap;rtanla.

Glos w dyskusji zabrali:

W6Jt Gmlny - Pan Tomasz Wggrzynowski podzigkowal Radzie za podjecie szeregu
istotnych uchwal maj4cych istotne znaczenie dla rozwoju Gminy.

Radna - Panl Agnieszka Wysocka podzigkowala kolegom Radnym za wytrwaloSi,
wskazuj4c na zaanga2owanie Rady poprzez podejmowanie dyskusji w czasie trwania sesji.
PodkreSlila, Ze ,,ta Rada podejmuje decyzje takie a nie inne nie dlatego, Ze kto6 tak
nakazuje, tylko po konsultacjach z mieszkafrcami."

Radny - Patr Plotr Kamiiski zwrocil sig do Pani Sekretarz:,,chcialem zauwairye,2e ci
Panowie, ktorzy kladli kable, robili to w okresie zimowym i wszystko jest do poprawki,
proszg zrvr6cii na to uwage. Po drugie - Pan W6jt wspominal, 2e nasza paralta otrz5tmala
dofinansowanie na oltarz. Jezeli mozna prosze o podanie kwoty. Proszg rowniez Pana W6jta
o zwolanie jak najszybciej sesji w sprawie przedstawienia wynikow audytu.

Radny - Pan Waldemar Reszka:,,chcialbym odnieSi sig do sprawy przewoienia dzieci
autobusem szkolnym, a szczeg6lnie do tego, aby ustalii jedno miejsce, w kt6rym te dzieci
b9d4 odbierane i odwo2one. Bo w tej chwili one sa odbierane na jednym przystanku, a
wysiadaj4 po drodze.
Kolejna sprawa, to chcialbym prosic, aby na kolejnq komisjg zaprosii Pana Grochockiego z
Powiatowego Zarz4du Dr6g, poniewa2 przewidziana jest inwestycja drogi powiatowej
Lidzbark-Dabr6wno i jest projekt chodnik6w przez skrzy2owanie drogi wojew6dzkiej w
T\rczkach. Jest to troche nieracjonalne roatiqzanie. Mieszkaricy doSi nieprzychylnie sie do
tego odnosza.
Odnosz4 sig zaS do pisma, ktore Pan Wojt wysylal wraz z innymi wojtami i burmistrzami do
Marszalka dotycz4cego drogi Nr 538. Jestem trochg zbulwersowany, 2e nie ma przewidzianej
trasy - 3cie2ki rowerowej, |<t6ra jest niezbgdna na trasie Tuczki- Rybno. Pisali3my z Paniq,
Prz,ewodniczac1 pismo w tej sprawie. Otrzymali3my odpowiedZ, i,.e nie ma pienigdzy na tak4
inwestycje. Prosze tu Gmine o poparcie."
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Sekretarz Gmlay - Patrl Jolanta Jendrycka:,,co do parafii w Rumianie- to koszt calej
renowacji wszystkich wewngtrznych czeSci zabytkowych wynosi ponad 223 O00,0021. Proces
renowacji bqdzie trwal od 4 do 5 lat.
Natomiast co do Scie2ek rowerowych: bralam udzial w spotkani zorganiz.owanym przez
Staroste. Caly powiat chce, l4cznie z leSnictwem przygotowai dokumenty na wytyczenie tych
Scie2ek rowerowych, kt6re beda laczye. caly powiat dzialdowski. Na bie24co bede informowala
o tym projekcie.
W sprawie przystank6w prosze kontaktowai sie z Panem Szczawifrskim.

Radny - Pan Waldenar Reszka: ,,lokalizacja jest tam, gdzie jest przystanek. Dzieci tam,
gdzie stoja s4 zabierane. Kierowca staje tam, gdzie chce.

Pan Jaa Sokolowskt - pracownik Urzgdu Gminy: ,,sprawg nale2y potraktowai
indywidualnie.

Radny - Pan Piotr Kamiiski: ,,kiedy bgdziemy zastanawiali sig nad Scie2kami rowerowymi,
to r6bmy to dobrze, 2eby nie byto tak jak na trasie Lubawa - Tuszewo".
Krytycznie odni6sl sig do realizacji rozkladu jazdy autobus6w szkolnych. Wskazal na
powtarzajace sie sytuacje, Ze autobusy przyje2daaj4 niezgodnie z rozkladem jazdy.

Radny - Pan Marian Granica: ,,kiedy Pan W6jt planuje remont gminny drog gruntowych?
Niezbgdne jest aby te drogi zostaly dobrze nawiezione i wyr6wnane."

W6Jt Gminy - Pan Tomasz Wggrzynowskl: ,,zakupili6my juit czg€e tlucznia i rozvtozimy
m.in. do Naguszewa, ^Irvsz-azyn, m.in. na ul.Jasminow4 i inne. We wtorek podpisujemy
umowe na zakup 1000 ton tlucznia, ktory sukcesyrvnie bedzie rozwo2ony."

Radny - Pan Piotr Rydel: ,,na jakiej zasadzie wieS bEdzie miala mo2liwoSe otrzymanra
tlucznia. Bo trzymuja tluczei takie miejscowoSci jak Naguszewo, Groszki, a ja do kogo mam
sie zwr6ci6 je2eli chodzi o Rumian?"

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wggrzynowsld: ,,mieszkaricy Rumiana nie chcieli ..."

Soltys wsi Rybno - Pan Henryk WiSniewskl: ,,czy ul. Praska bedzie remontowana? Na
jakim etapie jest ul. LeSna, t-zut d,roga powiatowa? Kolejna sprawa, to kiedy zostan4
przeprowadzone szkolenia na temat funduszu soleckiego?"

W6Jt Gminy - Patr Tomasz trIggrzynowski: , jeSli chodzi o ul.l,eSn4, tlumaczylem sprawe
na zebraniu wiejskim * II p6lrocze. Chodnik zgodnie z umow4 robimy. Ostatniego soltysa
wybraliSmy 27 lutego. Teraz wchodzimy w cykl szkolef-r. Szkolenie w t5zm zakresie
przeprowadzi przedstawiciel Regionalnej Izby Obrachunkowej."

Radly - PaD Czeslaw Mederskl : ,,prosze aby zostalo coS zrobione na kanale w Grabaczu.
Mieszkaicy prosza rownie2 o tablice informacyjn4."

Soltys wsl Gr4dy - Pan Miroslaw Remus poprosil o poprawienie stanu gruntu, gdzie
znajduje sig zejScie do jeziora. Poinformowal, 2e mieszkaficy gt6wnte pr4rjezdni nie s4
zadowolenia z tego miejsca."

W6Jt Gminy - Pan Tomasz Wggrzynowski: ,,znam sprawe , obiecujg zajai siq tym."

Wlceprzewodnlcz4cy Rady - Pan Darlusz Tara:,, korzystajac z obecnoSci Radnych
Powiatu, chcialbym zwr6ci6 sig z pro6b4 Leby na skrzy2owaniu w Tuczkach postawii jednak
lustro. Nie jest to duZy koszty, a na pewno poprawi bezpieczefrstwo w tym miejscu."

Przewodnicz4ca Rady Powiatu -Pani Magdalena Anczykowska poinformowal, 2e naleiry
wystosowad pismo w tej sprawie.

29



Pan Tomasz Bielecki podzigkowal rolnikom i radnym za poparcie i wsparcie protestu
rolnik6w. PodkreSlil, Ze spora grupa rolnik6w z naszej gminy i powiatu wzigla ttdzial w
proteScie.
n"any - Patr Bogdan Wantowski: ,,dziekuje Radzie za przeglosowanie dotacji dla
stowarzyszenia, skoro nie mamy wymienionej nawierzchni boiska, kt6re iest przeznaczone
dla mlodzieiry, a glosujerny na jakiS tam informacjg turystyczna. Jezeli chodzi o tQ gazetQ

gminn4, dlaczego nie ma podanego nakladu, na czyje zlecenie itd.?"
W6Jt Gmtny - Pan Tonrasz Wggrzynowski: "na 

temat boiska za szkola podstawowa ju2
m6wilem. Je2eli w tej chwili zac4libyi;rrry je remontowai to odcinamy sobie mo2liwoS6
wyegzekwowania naprawy na koszt firmy, kt6ra to robila. Co do gazety naprawie ten blad."

Pan Mlroslaw Karbowski: ,,Panie Przewodniczacy 'vqyraZam pewne obawy, chcialem
podzielid sie pewna informacj4. Dwa tygodnie temu skladalem wniosek o udostepnienie
informacji publicznej w sprawie raportu z audytu. Otrzymalem odpowiedZ, Ze nie jest to
informacja oficjalna, publiczna. Dlatego obawiam sig, czy taki raport bedzie m6gl zosta6
przedstawiony na sesji. Chyba , 2e ja zostalern tak potraktowany. Mnie nie udostgpniono
tych informacji. Chyba, 2e bgdzie to inny raport.

Radca Prawny - Pan Zblgnlew Drzystek: ,,ten wniosek byl sz*zeg6lowo badany. Kd2demu
slu2y prawo dostepu do informacji publicznej. Dokument ten zostal wytworzony na potrzeby
Urzgdu Gminy. Zlecenie zostalo sformulowane przez W6jta Gminy. Jest przytoczone w tym
piSmie orzecznictwo sadowe na ten temat, Ze tego typu dokument nie jest informacja
publiczn4. To W6jt zdecyduje co Radnym zecl:ce z tego udostepnii. On jest w posiadaniu
tych informacji. Jest to specyflczna sprawa."

Pan Miroslaw Karbowski: ,,domySlilem sie,2e to Pan pracowal nad ta odpowiedzi4. Dlatego
wierzg, 2e szczegolowo przyloiryl sie Pan do sprawy. Chocia2 wiem, 2e tego typu raporty s4
udostgpniane, widnieja nawet na stronach BIP urz9d6w.'

Radca Prawny - Pan Zbigniew Drzystek: ,,to byl audyt wewnqtrzny, zlecony przez W6jta,
ma takie prawo."

Pan Marlan Llgman : , je2eli chodzi o mojego przedmowca, to moje zdanie jest takie, Ze Pan
W6jt bedzie m6gl ujawnii to co jest mu na rgkg w tym raporcie. Natomiast to, co nie jest mu
na rgkg, czego nie przewidzial, to nie zostanie ujawnione.
Chcialbym sig zwrocic do Pana Piotra Rydla, aby jeszcze raz poruszyl kwestie umorzef-I
podatku, o ktorym m6wil na poczatku sesji, poniewa'2 wtedy nie bylo a teraz jest gl6wny
zainteresowany, czyli byly W6jt."

Radny - Pan Piotr Rydel: ,, b9d4c u Pana W6jta w gabinecie, Pan W6jt przedstawil mi
kopie, na kt6rej przedstawial mi dwie kwestie.
Pierwsza to umorzenie podatku dla K6lek Rolniczych przez bylego W6jta Edmunda Ligmana.
Druga kwestia, 2e za to umorzenie dostal lap6wkg od prezesa Witkowskiego. Ta informacja
byla r6wnie2 przedstawiana innym kolegom radnym. ry/talem dlaczego mi to przedstawia,
skoro sa od tego odpowiednie organy Scigania, prokurator, policja a nie ja osoba publiczna.
Nie wiedzialem jak to ocenia6. Rozmawialem z innymi kolegami, kt6rzy tel otrzymali taka
informacjg od Pana Wojta.Nie bardzo wiem po co jestem informowany. Radny Wantowski
potwierdzi teZ taka informacjg "

Pan Ednund Ligman: ,, chcialbym aby Pan Wggrzynowski odni6sl sig do tego co
przedstawila Panu Rydlowi i Wantowskiemu. Chcialbym to uslyszei.

W6jt Gmtry - Patr Tomasz Wggrzynowski: ,,mySlg,2e to kwestia czasu. Czy chce Pan to
uslyszei dzisiaj?"
Pan Edmund Llgman: proszq uprzejmie ...
W6jt Gminy - Parr Tomasz Wggrzynowskl:,, analizowalem umorzenia podatku. Jako w6jt
mam do tego prawo.
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15 wrze6nia 2009 roku -prezes(dla w6jta za umorzenie podatku na kwotg 25 ty6. i jest w
rubryce rozchody 5 tys. To do mnie trafilo, takie sa fakty.'

Pan Edmund Ligman: ,,kwestia tych Swistkow, kt6re Pan posiada mnie nie interesuje, bo ja
umarzalem nie tylko SKR -om podatek. Umarzalem Panu Witkowskiemu, co si9 Pan tez tym
obnosi. Umorzylem podatek wielu firmom, ktore zapewniaty, 2e zag\trarantujA prace. Nie
przyszedlem tu w sprawie IPN-u. Ale mnie i mojego brata tam nie ma, a Pan jest. Niech Pan
przestanie mierzye ludzi swoj4 miar4. Proszg mojego dobrego imienia nie sza;gae . Je2eli ma
Pal dowody to prosze uda6 sig do organ6w Scigania."

Patr Marian Ligman :,,kwestia lap6wki dla bylego w6jta i kwestia Panskiej agentury to ro2ne
kwestie. Kwestia lapowki dla bylego wojta, to jest Paiskie slowo i jakaS kartka napisana
przez niewiadomo kogo, a kwestia Pafrskiej agentury, to sa obszerne materialy umieszczone
w najwa,iniejszej instytucji w Polsce - w IPN. Chcialbym, aby Pan t9 r62nice zauwaLyl."

Pan Roman Jaroszewski: ,,Panie Przewodnicz4cy, chcialby aby Pan zdyscyplinowal Pan
swoj4 Radg, bo byla przerwa tak dluga a Radni dodatkowo jesz.cze sig spoZnili."

Wigcej pytafr nie wniesiono.

Ad.l5.Zankniecie obrad.

O godz.19:55 prowadz4cy obrady Przewodnicz4cy Rady Pan Andrzej Kornacki - wobec
wyczerpania porz4dku obrad - zamkn4l obrady IV sesji zwyczajnej Rady Grniny Rybno.

Na tym protok6l zakoiczono.

Protokgpwala
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